
frika üzerinden ge-
len sıcak hava dal-
gası Türkiye'yi et-

kisi altına aldı. Mevsim nor-
mallerinin 5 ila 10 derece
üzerinde seyreden hava sı-
caklıkları, herkesi bunalttı.
Meteoroloji ise Kurban Bay-
ramı dönüşü yeni hafta için
peş peşe sıcaklık uyarısı yaptı.
Meteoroloji Genel Müdür-
lüğü'nün değerlendirmesine
göre yurdun batısı için sı-
caklık, doğusu için ise sağa-
nak ve gök gürültülü sağanak
yağış uyarısı yapıldı.

Yapılan son değerlendir-
melere göre, yurdun doğu
kesimleri ile Doğu Akdeniz'in
parçalı bulutlu, Doğu Akde-
niz'in Toroslar kesimi, Os-
maniye, Hatay, Hakkari çev-
releri, Kahramanmaraş'ın batı
kesimleri, Van'ın güney ve
doğu ilçeleri ile Şırnak'ın
doğu kesimlerinin yerel ol-

mak üzere sağanak ve gök
gürültülü sağanak yağışlı, di-
ğer yerlerin az bulutlu ve
açık geçeceği açıklandı. Me-
teoroloji'den yapılan açıkla-

mada Marmara ile Kuzey Ege
kıyılarında kuzeyli yönlerden
kuvvetli rüzgarların beklen-
diği vurgulandı. Açıklamada
"Doğu Akdeniz ve Güneydoğu

Anadolu'nun batısında güney
yönlerden hafif, ara sıra orta
kuvvette, Marmara'da kuzeyli
yönlerden kuvvetli (40-60 ki-
lometre/saat) olarak esmesi

bekleniyor. Yeni haftada
ülke genelinin az bulutlu
ve açık, yarın Doğu Ana-
dolu'nun doğusu, çarşamba
günü ise Doğu Karadeniz'in
yağışlı geçmesi bekleniyor"
ifadeleri yer aldı.

Yapılan son değerlendir-
melere göre Doğu Anado-
lu'nun güneyi dışında ülkede
yağış yok. Önümüzdeki 1
haftada da yağış görünmü-
yor. Bugünden itibaren 3
gün İç Anadolu İç Ege, Ak-
deniz'in ve Karadeniz'in iç
kesimleri Doğu Anadolu'nun
batısında ve Trakya'da aşırı
sıcaklar var. Önümüzdeki 1
haftada da yağış görünmü-
yor. Bugünden itibaren 3
gün İç Anadolu, İç Ege, Ak-
deniz'in ve Karadeniz'in iç
kesimleri Doğu Anadolu'nun
batısında ve Trakya'da aşırı
sıcaklar var" ifadelerini kul-
landı. lANKARA-AA

İsrail askerleri, işgal altın-
daki Batı Şeria'nın Cenin
kentine düzenledikleri bas-
kın sırasında vurarak ya-
raladıkları 3 Filistinliden
birini, askeri aracın kaput
kısmına bağlayıp canlı kal-
kan olarak kullandı. İsrail
askerleri, Batı Şeria'da ya-
ralı Filistinliyi askeri araca
bağlayıp "canlı kalkan" ola-
rak kullandı Filistin resmi
ajansı WAFA'nın haberine
göre, Cenin Hastanesi Mü-
dürü Visam Bekr, İsrail as-

kerlerinin, Cenin'deki El-
Cabiriyyat Mahallesi'nde
bir eve düzenlediği bas-
kında 3 gencin gerçek mer-
miyle vurularak yaralan-
dığını ifade etti. Bekr, İsrail
askerlerinin, yaralanan bu
gençlerden birini askeri
cipin kaput kısmına bağ-
layıp canlı kalkan olarak
kullandığını ve gözaltına
alarak ilk yardım ekiple-
rinin yaralı Filistinliye ulaş-
masına engel olduğunu
dile getirdi. Filistinli yaralı

gencin askeri cipin kaput
kısmına bağlanmış halde
götürüldüğü görüntüler
sosyal medyaya da yan-
sıdı. Görüntülerde, askeri
cipin, iki ambulansın ara-
sından geçip gittiği gö-
rüldü. Görgü tanıkları, as-
kerlerin, bölgeden çekilir-
ken herhangi bir bombalı
saldırıya ya da ateş açıl-
masına maruz kalmamak
için Filistinli genci canlı
kalkan olarak kullandığını
söyledi. lCENİN-AA
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Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz,
Türkiye'nin satın alma
gücü paritesinde ge-
lişmiş ülkelere yakın-
sama sürecini başarıyla
sürdürdüğünü belirte-
rek, "OECD ortalama-
sına yakınsama oranı
2002'deki yüzde 35 se-
viyesinden 2023'te yüz-
de 72 seviyesine yük-

selmiştir." ifadesini kul-
landı. Cumhurbaşkanı
Yardımcısı Yılmaz, Tür-
kiye'nin satın alma
gücü paritesinde ge-
lişmiş ülkelere yakın-
sama sürecine ilişkin,
"Amacımız istikrar
içinde kalkınmamızı
sürdürmek ve yüzde
100 oranını aşmak-
tır." dedi. » Sayfa 7’de

Muş'un Korkut ile Fi-
listin'in Salfeet bele-
diyeleri arasında "kar-
deş belediye" proto-
kolü imzalandı. Son
yıllarda da Türki-
ye'nin, Filistin'e olan
desteğini sürdürdüğü-
nü vurgulayan Arık,
"Türkiye, Filistin hal-
kının ulusal haklarını

uluslararası platform-
larda savunmaktadır.
Şu an Filistin toprak-
larında devam eden
soykırımı telin ediyor
ve Filistin ulusunun
haklı mücadelesinin
yanında yer aldığımızı
bir kez daha ifade et-
mek istiyorum." diye
konuştu. » Sayfa 7’de

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir Ura-
loğlu, Kurban Bayramı
tatilini kapsayan 14-22
Haziran tarihlerinde de-
mir yolu projeleriyle 7
milyon 519 bin 428
yolcu taşındığını ifade
etti. Uraloğlu, Kurban
Bayramı tatilinde yük-
sek hızlı tren (YHT) ve
Bakanlık tarafından iş-
letilen kent içi raylı sis-

temlerin kullanım ve-
rilerine ilişkin yazılı
açıklama yaptı. Kurban
Bayramı tatili süresince
vatandaşların artan se-
yahat taleplerini karşı-
lamak için aldıkları ön-
lemlere işaret eden Ura-
loğlu, YHT, ana hat ve
bölgesel trenlerde ilave
seferler ile ek vagonların
hizmete konulduğunu
anımsattı. » Sayfa 6’da
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Meteoroloji Genel Müdürlüğü, yeni hafta için hava durumu tahminlerini paylaştı. Haftalardır mevsim normalleri-
nin 5-10 derece üzerinde seyreden ve bunaltan sıcakların önümüzdeki günlerde de devam edeceği açıklandı. İç
Anadolu, İç Ege ve Trakya'da aşırı sıcakların yaşanacağı belirtilirken İstanbul için de ayrıca uyarıda bulunuldu.

Yaz aylarının gelmesiyle
birlikte güneşin etkisi art-
maya başlıyor. Güneş ışın-
larının zararlı etkilerinden
korunmak için güneş kre-

mi kullanımı ise büyük
önem taşıyor. Uzmanlar,
doğal bileşenli güneş
kremlerinin faydalarına
dikkat çekti. » Sayfa 2’de 

Doğru iş yap-
mış; iş dün-
yası temsil-
cileri, sivil
toplum li-
d e r l e r i ,
yerel yö-
ne t imle r,
sanatçılar ve
akademisyenle-
rin ödüllendirildiği
çalışmada, Elite World

Hotels & Re-
sorts Satış ve

Pazarlama-
dan So-
rumlu Yö-
netim Ku-
rulu Üyesi

Emel Elik
Bezaroğlu,

konaklama da-
lında başarı ödü-

lüne layık görüldü. 

» 
S

ay
fa

 5
’t

e

Gençlerin parladığı 
turnuva: EURO 2024

Uzmanlardan güneş ışınlarına karşı
doğal bileşenli güneş kremleri tavsiyesi

Konaklama Oscar’ını Emel Elik Bezaroğlu aldı
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2024 Avrupa Futbol Şampiyonası'nda
(EURO 2024) forma giyen genç oyuncular,
şu ana kadar ortaya koydukları perfor-
mans, liderlik özellikleri ve attıkları gollerle
turnuvaya damga vurdu. » Sayfa 11’de 

Meteoroloji’den İstanbul, Ankara ve İzmir’e uyarı geldi:

MUSTAFA ŞAHİN’İN HABERİ 6’DA

A

Kurban Bayramı tatilinde demir
yollarını 7,5 milyon kişi kullandı

Filistin’in Salfeet ile Muş’un
Korkut belediyeleri ‘kardeş’ oldu

Büyük İstanbul Oto-
garı'nda Kurban Bay-
ramı tatilinin son gü-
nünde yoğunluk ya-
şanıyor. 9 günlük bay-
ram tatilinin ardından
kente dönenler ile tatil

için İstanbul'a gelen-
lerin dönüş yolculuğu
sürüyor. Büyük İstan-
bul Otogarı, kentte yo-
ğunluk yaşanan nok-
taların arasında bulu-
nuyor. » Sayfa 3’te 

Büyük İstanbul Otogarı’nda 
tatil dönüşü yoğunluğu

Pembe kıyafetli 
arıcılar, organik 
bal üretiminde 
söz sahibi
olmak istiyor

İsrail askerleri yaralı Filistinliyi askeri araca
bağlayıp “canlı kalkan” olarak kullandı

Cevdet Yılmaz: Amacımız istikrar
içinde kalkınmamızı sürdürmek

Sıcaklar kavuracak!

Dünyanın en ünlü
görsel yapay zeka
araçlarından biri
olan Midjourney'i ele
alacak olursak, bu
platforma "Müslü-
man kadın ve adam"
komutlarını girdiği-
nizde insanlar ge-
nelde esmer, kadınlar oryan-
talist bir anlayışla güzel, er-

kekler ise görece çirkin res-
mediliyor. ANALİZ » Sayfa 9’da

Kariye’ye giriş günümüzde
orjinal ana kapıdan değil,
freskoların bulunduğu Pa-
rekklesion denilen dış narteks
bölümünden sağlanmaktadır.
Ölüm ve diriliş temalarını iş-
leyen fresklerle süslenmiştir.

SENA TUNÇ » 4’te 

Televizyon seyircisinin alışkanlık-
ları değişti. Eski model tüplü tel-
evizyonu olanlar bile küçük bir
cihaz edinerek televizyonunu akıllı
hale getiriyor. Pek çok farklı mec-
raya erişme şansını yakalıyorlar. 

ERDEM ERGÜDER » 8’de 

Dünya’nın en eski
sanat galerisi (2)

Televizyon yayıncılığında
kalite sorunu

Yapay zeka araçları ırkçılığı nereden öğrendi?
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Özbek hasta, Türkiye'de yapılan
karaciğer nakliyle hayata tutundu
Çocukluğundan beri Hepatit
B hastası olan ve Özbekistan'da
karaciğer yetmezliği teşhisi
konulan 43 yaşındaki Serdar
Kamalova'ya, İstanbul'da 33
yaşındaki eşi Nergise Kama-
lova'dan alınan karaciğer do-
kusu nakledildi. İki çocuk ba-
bası Kamalova, özel bir has-
tanede Prof. Dr. Kamil Yalçın
Polat'ın yaptığı ameliyatla sağ-
lığına kavuştu. Kendilerini
Türk hekimlerine emanet eden
Kamalova çifti, yaşadıklarını
hastanede AA muhabirine an-
lattı. 13 yıllık mutlu bir evliliği
olduğunu söyleyen Serdar Ka-
malova, eşiyle tanıştığında Öz-
bekistan'da devlet memuru
olarak çalıştığını, daha sonra
avukatlık yapmaya başladığını
belirtti. 2,5 yaşından itibaren
Hepatit B hastası oldu-
ğunu ifade eden Ka-
malova, bu hasta-
lıkla mücadele
ederken 5 yıl
önce Özbekis-
tan'da kendisine
siroz teşhisi ko-
nulduğunu ve
doktorlar tara-
fından karaciğer
nakli olması ge-
rektiği konusunda
bilgilendirildiğini
söyledi. Yaptığı araş-
tırma sonucu bu nakil
ameliyatını Türkiye'de olmaya
karar verdiğini dile getiren
Kamalova, şöyle konuştu: "Baş-
ka ülkelerdeki karaciğer na-
killeriyle ilgili de araştırmalar
yaptım. Özbekistan'da yaşa-
dığım ve Türk kökenli oldu-
ğum için Türkiye bana daha

yakın geldi. Türkiye'ye gel-
meden önce burada ameliyat
olan hastalarla görüştük. Öz-
bekistan'da da ameliyatın Tür-
kiye'de yapılmasını önerdiler.
Böylece İstanbul'a gelerek ame-
liyat olmaya karar verdik."
Serdar Kamalova, ameliyata
karar verdikten sonra nakil
için uygun doku arayışına gir-
diği sırada, eşinin hiç düşün-
meden karaciğerini vermeyi
kabul ettiğini anlattı. Türki-
ye'de başvurduğu hastanede
yapılan testlerin ardından ba-
şarılı bir ameliyat geçirdiğini
belirten Kamalova, "Sağlığım
şu an çok iyi. 2-3 haftadır
ayağa kalkabiliyor ve yürüye-
biliyorum. Eşimin de sağlığı
iyi. Hastaneden taburcu ola-

cağız ama 3 ay boyunca
her hafta kontrole gel-

mem gerekiyor. Tür-
kiye'de 2-3 ay ka-
lacağım. Karde-
şim, annem ve
çocuklarım da
burada. Hasta-
neden çıktık-
tan sonra İs-
tanbul'u gezip,
yemeklerinden
yemek istiyo-

ruz." diye konuş-
tu. Eşiyle karaci-

ğerini paylaşan Ner-
gise Kamalova ise mes-

leğinin hemşirelik olduğunu
ama eşinin rahatsızlığından
dolayı çalışmadığını kaydetti.
Nakil gerektiğini öğrenince
Nergise Kamalova, iyileşme
sürecinin ardından İstanbul'u
gezmek istediklerini sözlerine
ekledi. lİSTANBUL-AA

Botoks ile migreninize dur deyin
Migrenin, baş ağrısının en sık
görülen türlerinden biri olup
hastaların iş ve sosyal yaşamla-
rını ciddi oranda düşüren ra-
hatsızlıklardan biri olduğunu
ifade eden Medicana Bursa Has-
tanesi Nöroloji Uzmanı Uz. Dr.
İlknur Altaylı Ener, "Clostridium
Botulinum bakterisinin ürettiği
Botulinum toksin yani halk ara-
sında bilinen ismiyle botoks es-
tetik uygulamalar başta olmak
üzere birçok rahatsızlığın teda-
visinde kullanılabilmektedir. Mig-
ren botoksu, migrenin tedavi-
sinde öne çıkan konforlu yön-
temler arasında yer almaktadır.
Dünya nüfusunu yüzde 2 ile
yüzde 15‘ini etkilemektedir. Ka-
dınlarda erkeklere oranla 3 kat
fazla görülmektedir. Migren te-
davisi çeşitli medikal basamakları
içerir. En az 3 ay boyunca, her
ay 15 veya daha fazla günde
migren ağrıları yaşıyorsanız,
migren ilaç tedavileri artık ye-
tersiz kalıyor, ağrılarınız da bek-
lenen azalmayı sağlamıyor ve
yaşam kalitenizde istenilen dü-
zelmeyi sağlamıyor ise, migren
botoksu ile bu ağrılarınızdan
kurtulmanız mümkün olabilir.
Botoksu, kronik migren teşhisi
alan, bir ayda en az 8 migren
atağı yaşayan kişilerin hiç dü-
şünmemesi gerekiyor. Ayrıca bir
ayda 15 veya daha fazla günde

baş ağrısı yaşayan, gerilim tipi
dahil tüm hastaların botoks ile
kendini mutlu etmesi gerek-
mektedir" dedi. Botoksun birçok
nörolojik hastalık tedavisinde
kullanıldığını belirten Uzm. Dr.
Ener, "Uzun yıllardır kullanıl-
makta iken 2010 yılından itibaren
FDA onaylı olarak kronik mig-
renin önleyici tedavisinde oldukça
etkin bir yöntem olarak yerini
almıştır. Botoks tedavisi ile kronik
migren ataklarının sıklığının azal-
dığı bu hastaların tedaviden ol-
dukça fayda sağladığı ve yaşam
kalitesinin ciddi şekilde arttığı
birçok çalışmada kanıtlanmıştır.
Migren botoksu tedavisi sadece
15 dakika sürer ve klinik mua-
yene odasında yapılır. Başın belirli
bölgelerine küçük dozlar halinde
uygulanır. Enjeksiyon sırasında
çok ince iğneler kullanılır ve
hasta ağrı hissetmez. O bölgede
kas kasılmalarını ve sinir uçla-
rında ağrı iletiminde yer alan
kimyasalların salınımını engeller.
Migren botoks uygulamalarında
genel prosedür 3 ay ara ile 3 te-
davi dozudur" şeklinde açıkladı.
Migren botoks uygulaması son-
rası yapılması gerekenleri sıra-
layan Ener, "2 gün boyunca kan
sulandırıcılardan, sıcak su, ha-
mam, sauna ve ağır sportif faa-
liyetlerden kaçınmak gerekmek-
tedir. " dedi. lBURSA-İHA

Şahinkaya Tepesi, Türkiye haritasını andıran
kayalık alanıyla merak uyandırıyor
Giresun'un Keşap ilçesindeki Şa-
hinkaya Tepesi, yamacındaki kayalık
alanın Türkiye haritasına benzerli-
ğiyle doğa tutkunları için merak
uyandıran noktalardan biri haline
geldi. İlçenin Armutdüzü köyündeki,
uzaktan bakıldığında etrafındaki
çalı ve ağaçlarla Türkiye haritasını
andıran kayalık alana sahip tepe,
halk arasında "şahan kayası" olarak
adlandırılıyor. 1. Derece Doğal Sit
Alanı olarak 2006'da tescil edilen
Şahinkaya Tepesi, 2021'de ise Cum-
hurbaşkanlığı Kararnamesi ile "kesin
korunacak hassas alan" ilan edildi.
İlçenin Karabulduk köyünden yay-
lalara yürüyüş yapan doğaseverler,
Şahinkaya Tepesi'nin yamacında
bulunan Türkiye haritası şeklindeki
kayalık alanı karşıdan izleme ve
inceleme imkanı buluyor. Giresun
Doğa Sporları Kulübü (GİDOSK)
Başkanı Ahmet Kılıç, AA muhabirine,
bu yıl ikinci kez bu bölgeye yürüyüş
gerçekleştirdiklerini söyledi. Kışın
44 kişilik grupla yürüyüş yaptıklarını
belirten Kılıç, yazın da yeşil haliyle
kayalık alanı görme imkanı bul-
duklarını kaydetti. Kılıç, tam karşı-
dan doğal Türkiye haritasının in-
celenebildiğini ifade ederek, "An-

kara'nın olduğu noktada bir mağara
görüyoruz, şekil olarak da ağaçların
yerleşimi de Türkiye haritasını ta-
mamlıyor." dedi.  Ziyaretçilerin gör-
dükleri manzara karşısında şaşır-
dığını anlatan Kılıç, şöyle devam
etti: "Ziyaretçilerde bir merak, bir
hayret uyandırıyor. Ağaçların yer-
leşimi, baktığımızda Türkiye hari-
tasının tüm detaylarını bize sunuyor.
Doğal, merak edilen bir güzellik.
Rotanın zaten devamında da farklı
güzellikler var, yaylalara doğru gi-
diyoruz. Doğal Türkiye haritası da
bir durak noktası olarak bizi ağırlı-
yor." GİDOSK üyesi Emrullah Ceylan
da doğal Türkiye haritasını ilk gör-
düğünde şaşırdığını dile getirerek,
"Burası zaten benim memleketim.
Yürüyüşçü arkadaşlarla yılda 3-4
kez geliyoruz. Sosyal medyadan da
çok soranlar var ama çoğu kişinin
buradan haberi yok." diye konuştu.
Almanya'dan memleketine ziyarete
gelen Ruşen Aydın da Şahinkaya
Tepesi'ni ilk kez gördüğünü belir-
terek, "Burada böyle doğal bir ha-
ritanın olmasına şaşırdım. Baktığı-
nızda ortası Ankara, kenarları İs-
tanbul ve Karadeniz gibi." ifadelerini
kullandı. lGİRESUN-AA

zmanlar, güneş
kremi seçiminde
dikkat edilmesi

gereken önemli noktalara vur-
gu yaparak doğal bileşenli gü-
neş kremlerinin faydalarına
dikkat çekti. Dermatoloji Uz-
manı Prof. Dr. Zekayi Kutlubay,
güneş ışınlarının zararlı etkileri
arasında güneş yanıkları, ciltte
erken yaşlanma, fotoalerji ve
cilt kanseri bulunduğuna dikkat
çekerek, şöyle devam etti: “Ult-
raviyole (UV) ışınlarına maruz
kalan bölgelerde oluşan koyu
sarı veya kahverengi güneş le-
keleri, özellikle açık tenli ve
yaşlı kişilerde daha sık görü-
lüyor. Güneş ışınları, ciltteki
Tip I kolajen adlı proteini azal-
tarak kırışıklıklar ve erken yaş-
lanmaya neden oluyor. Yeryü-
züne ulaşan UV ışınlarının
%95'lik kısmını UVA, %5'lik
kısmını ise UVB oluşturuyor.
UVA ışınları cildin derin kat-
manlarına geçerek kolajen ve
elastin liflerinde yıkım yapar-
ken, UVB ışınları güneş yanı-
ğından sorumlu olup DNA ya-
pısında zararlı etkiler gösteriyor.
Güneş ışınlarının zararlı etki-
lerinden korunmak için gölgede
durmak yeterli olmuyor. Güneş
ışınları, deniz, kum ve çimler
tarafından yansıtılıyor. Plajda
şemsiye altında otururken kum-
dan yansıyan ışınlar bile güneş
yanığına neden olabiliyor. Gü-
neşin zararlı etkilerinden ko-
runmanın en etkili yolu ise
güneş koruyucu kremler kul-
lanmak.”
Fiziksel filtre mi
kimyasal filtre mi

Dermatoloji Uzmanı Prof.

Dr. Ze-
k a y i
Kutlu-
b a y ,
kimyasal
i çe r ik l i
g ü n e ş
kremlerinin
deniz canlıla-
rını da tehdit eti-
ğini belirterek, şu ifa-
delere yer verdi:

“Fiziksel filtre içeren güneş
kremleri, çinko gibi minerallerle
fiziksel bariyer oluşturarak ışın-
ları deriden saçıyor ve yansıtı-
yor. Kimyasal filtre içeren güneş
kremleri ise UVA veya UVB
ışınlarını absorbe ederek deri-
den penetrasyonunu azaltıyor.
Ancak geniş yüzey alanlarına
tekrarlanan uygulamalar, kim-

yasal mad-
delerin emi-
limi açısın-
dan risk ta-
şıyabiliyor.

Bununla bir-
likte, kimyasal

içerikli güneş
kremleri deniz ya-

şamını da tehdit edi-
yor. Bu kremler, denizlerde

birikerek midye, algler, kabuk-
lular, mercanlar, denizkestanesi,
balıklar ve yunuslar üzerinde
zararlı etkiler gösteriyor. Bu
nedenle, doğal organik non-
nano mineral çinko ve Anadolu
propolisi gibi tamamen doğal
bileşenler içeren güneş koru-
yucu kremlerin kullanımı önem
taşıyor. Güneş kremi tercihinde;
geniş spektrumlu UVA ve UVB

koruması sağlanması, yüksek
SPF değeri (SPF 50++ /
PA++++) bulunması, doğal
içeriklerle üretilmiş olması, mi-
neral filtre (çinko oksit) içer-
mesi, deniz yaşamına zarar
vermemesi, suya dayanıklılık,
ciltte beyaz kalıntı bırakma-
ması, non-nano boyutunda par-
tiküller içermesi ve antioksidan
içerikler bakımından zengin
formüllere sahip olması gibi
özelliklere dikkat edilmelidir.”
Propolisle doğal
güneş koruması

Anadolu Propolisi ile tama-
men doğal güneş kremi for-
mülleri geliştiren BEE’O Apicare
Kurucusu Dr. Aslı Elif Tanuğur
Samancı, Bilimsel çalışmaların,
propolisin doğal bir güneş ko-

ruyucu ajan olarak faydalı ola-
bileceğini gösterdiğini belirte-
rek, "2022 yılında Litvanya'da
yapılan bir çalışmada, propo-
lisin güneş ışınlarına karşı ko-
ruyucu etkisi araştırılmış ve
yüksek SPF değeri gösterdiği
tespit edilmiş. Ayrıca, propolis
ekstraktlarının antioksidan ak-
tivitesi de yüksek bulunmuş.
Polonya'da yapılan başka bir
çalışmada ise propolisin tiro-
zinaz enziminin inhibisyon po-
tansiyeli değerlendirilmiş ve
propolisin ciltte güçlü bir leke
karşıtı aktivite sergilediği be-
lirlenmiş. Özetle, propolis gibi
doğal bileşenlerle zenginleşti-
rilen güneş koruyucu ürünler,
hem cilt hem de çevre için gü-
venli bir seçenek sunuyor" diye
konuştu. lANTALYA-İHA

U

Endemik bitkiler korunup
çoğaltılarak geleceğe taşınıyor
Yalova Üniversitesi ile Doğa Koruma
ve Milli Parklar (DKMP) Yalova Şube
Müdürlüğünce yürütülen projeyle 29
endemik bitkinin gelecek nesillere ak-
tarılması için çalışma yürütülüyor.
Tarım ve Orman Bakanlığının desteğiyle
Yalova'da karasal ve iç su ekosistemleri
envanter ve izlemesinin gerçekleştiril-
diği proje kapsamında doğada sayıla-
rının azaldığı tespit edilen rumex, ulu-
düğme, hevajo, akbaşlı çalba, ipek sı-
ğırkuyruğu, öküz çıngırağı, kulindor,
adrasan düğmesi gibi bitkilerden to-
humlar toplanıyor. Yalova Üniversitesi
ile DKMP Yalova Şube Müdürlüğü ara-
sında 2020 yılında imzalanan protokol
doğrultusunda bu tohumlar, Yalova
Meslek Yüksekokulu Peyzaj ve Süs Bit-
kileri Programı Uygulama ve Araştırma
Laboratuvarı ile seralarında fideye dön-
üştürülüyor. Fideler, gelecek nesillere
miras bırakılması amacıyla DKMP Çı-
narcık Şube Şefliği arazisinde oluştu-
rulan "Yalova'nın Endemik Bitkileri Ko-
leksiyon Bahçesi"nde çoğaltma işlemleri
yapıldıktan sonra alınarak doğal or-
tamlarına taşınıyor. DKMP Yalova Şube
Müdürü Nevzat Alğan, AA muhabirine,
endemik bitkilerin korunması, çoğal-
tılması ve gelecek nesillere ulaştırılması
amacıyla 4 yıldır üniversiteyle ortak
çalıştıklarını, bu kapsamda üretime 7
bitkiyle başladıklarını söyledi. Yalova'nın
endemik bitki türü sayısının 29'a çık-
tığını anlatan Alğan, şu bilgileri verdi:
"En son 'rumex' adında bir bitkimiz
oldu. Bu bitki sulak alanlarda lokal
endemiğe dönüşmüş durumda. Çalış-
malarımız sonucunda rumexin sadece
Yalova ve İznik Gölü'nde bulunduğu
tespit edildi. Bu rumexin de üretimine
başladığımız zaman sonuca varmış
olacağız. Bunda emeği geçen herkese
çok teşekkür ediyorum. Bu işleri alnı-
mızın akıyla gerçekleştirdik. Burası
Türkiye'de örnek bir alan. Endemik
bitkilerin üretilip çoğaltılıp tekrar doğal
yaşam alanına bırakıldığı bir yer. Yok
olma tehlikesiyle karşı karşıya kalmadan
bitkilerin tekrar doğaya kavuşturulması
söz konusu. Arkadaşlarımız sahada
sürekli farklı türleri getiriyorlar. Böyle
bir tespit daha olursa tabii ki onları da
üreteceğiz."  lYALOVA-AA

Güneş ışınlarına karşı doğal
bileşenli güneş kremleri tavsiyesi
Yaz aylarının gelmesiyle birlikte güneşin etkisi artmaya başlıyor. Güneş ışınlarının
zararlı etkilerinden korunmak için güneş kremi kullanımı ise büyük önem taşıyor.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

FO
T
O

Ğ
R

A
FL

A
R

: 
İH

A

24İTTİFAK02.qxp_Layout 1  23.06.2024  15:25  Page 1



3PAZARTESİ
24 HAZİRAN 2024Güncelİttifak

illi Eğitim Bakanı
Yusuf Tekin, Ka-
nal 7 televizyo-

nunda canlı yayınlanan Baş-
kent Kulisi programında eğitim
gündemine ilişkin değerlen-
dirmelerde bulundu, soruları
yanıtladı. Yeni eğitim öğretim
döneminde sınıf tekrarı ve de-
vamsızlıkla ilgili yapılan yeni
düzenlemelerle ilgili görüşü
sorulan Tekin, tüm bu talep-
lerin öğretmenlerden geldiğini
anlattı. Yusuf Tekin, "Bir yılın
sonunda devamsızlıkta çok
ciddi mesafe katettik. Yani
yüzde 30'a yakın devamsızlık
oranlarında azalma ortaya çık-
tı." diye konuştu. Türkçe ders-
lerinde çocukların kendilerini
daha fazla kelime kullanarak
ifade edebilmelerini, daha iyi
anlatımlar yapmalarını iste-
diklerini ve bu konuda ön-
lemler aldıklarını hatırlatan
Tekin, başlangıçta öğrencilerin
alınan bu karara biraz tepki
gösterdiğini fakat yıl sonu iti-
barıyla okulları ziyaretlerinde
"iyi ki yaptınız" söylemleriyle
karşı karşıya kaldıklarını ak-
tardı. Tekin, uluslararası are-
nada İngilizce becerilerini tes-
pit edebilecek sınavlar bulun-
duğunu ancak Türkçe beceri-
lerinin ölçüleceği uluslararası
bir sınav olmadığını dile geti-
rerek, bu konuda uluslararası
onay aldıklarını ve Bakanlık
olarak bunu ölçebilecek du-
rumda olduklarını söyledi.

Bakan Tekin, devamsızlıkla
ilgili bir esnekliğin olup ol-
mayacağına ilişkin soru üze-
rine, "Esneklik yapacağımız
bir şey yok. Zaten yıl içerisinde
öğrenci arkadaşlarımıza özürlü
ve özürsüz olarak bir devam-
sızlık tanımı yaptık." dedi. Ço-
cukların okul dışında başka
ortamlarda vakit geçirmelerini
doğru bulmadığını belirten Te-
kin, "O yüzden bu konuda ka-
rarlı olarak devam edeceğiz."
değerlendirmesini yaptı.

Bakan Tekin, yeni müfre-
data ilişkin soru üzerine, prog-
ramı değişen 26 dersle ilgili
ders kitap yazım sürecinin de-
vam ettiğini, eylül ayı itibarıyla
bütün kitapların hazır hale
geleceğini bildiridi. Bütün öğ-

retmenlerin yarından itibaren
mesleki çalışma programları-
nın başlayacağını hatırlatan
Tekin, "Burada da bütün öğ-
retmenlerimize değişen müf-
redatla ilgili genel bir bilgi-
lendirme ayrıca yapacağız ama
720 bin öğretmen önümüzdeki
yıl yeni müfredata göre ders
okutacak, öğretmenlik yapacak
arkadaşlarımız da yeni müf-
redatla ilgili olarak bir eğitim
süreci alacaklar." ifadesini kul-
landı. Tekin, tarih derslerinde
Cumhuriyet ile Osmanlı ara-
sındaki köprüyü oluşturmaya
çalıştıklarına yönelik sözlerinin
anımsatılması üzerine, "Dün-
yada hemen hemen çok az
sayıda millete nasip olmuş
binlerce yıllık devlet geleneğine

sahip bir topluluğuz. Türk mil-
letinin böyle bir yapısı var.
Niye biz bunu bir noktada ko-
partıp bütün bu geçmişi inkar
ederek bu zenginliğimizden
vazgeçelim?" değerlendirme-
sinde bulundu.

Müfredatta dayanışmayı ve
toplumsal birlikteliği oluştu-
rabilecek özelliklerin bulun-
masının önemine işaret eden
Tekin, şöyle konuştu: "Bunu
yapmamız Cumhuriyet'i güç-
lendirir. Bunu yapmamız
Cumhuriyet'le beraber gelen
demokratik yapıyı güçlendirir.
Çünkü bunun öncesinin var
olduğunu kabul etmemiz ge-
rekiyor. Ben dolayısıyla hem
tarih hem de inkılap tarihi
ile ilgili müfredatımızın ço-
cuklarımıza bu anlamda böyle
bir bilinç katmasını arzu edi-
yorum. Toplumu bir arada
tutacak referans değerleri güç-
lendirelim, buralarda bir çat-
lama olmasın. Onun dışındaki
tali konularda siyasal düşün-
celerimiz, bakış açılarımız kuş-
kusuz farklılaşacaktır. Ama
asgari müştereklerimizi oluş-
turup bu milleti bir arada tu-
tacak o asgari müşterekleri
gelecek kuşaklara aksettirmek
istiyoruz."

Bakan Tekin, Milli Eğitim
Bakanlığına atanacak 20 bin

öğretmen için uygulanacak
mülakat sürecine ilişkin de
açıklamalarda bulundu. "Mü-
lakatla alakalı kimse kimseye
torpil yapamayacak mı? Siz
yapmazsınız da mesela Ba-
kanlık muhtesinde görevli,
pozisyon sahibi bir kişiye gitti,
'mülakata gireceğim, yardımcı
ol bana' dedi. Yok mudur bu-
nun bir yolu?" sorusu üzerine
Tekin, "Yok. Ben dahil hiç
kimse yapamaz. Sistem buna
müsaade etmez. Bir tane dahi
'bana çocuğum mülakata gi-
recek yardımcı olur musun?'
şeklinde bir isim gelmedi bu-
güne kadar. Başkasına da gi-
demezler. Milletvekillerimiz
dahil hiç kimse bize böyle bir
talepte bulunmadı şu ana ka-
dar. Çünkü ben bu sınavın
objektif, şeffaf, adil ve güve-
nilir olabilmesi için her türlü
tedbiri aldığımızı düşünüyo-
rum." ifadelerini kullandı.
Tüm süreci elektroik ortamda
takip edeceklerini, alınan tüm
önlemlere rağmen öngöre-
medikleri bir biçimde adalet-
sizliğe sebebiyet verecek her
kim olursa hiç tereddüt et-
meden gereğini yapacağını
bildiren Tekin, "Müsaade et-
meyeceğiz böyle bir şeye. Bu-
nun altını çizerek söylüyo-
rum." dedi. lANKARA-AA

Büyük İstanbul Otogarı’nda tatil
dönüşü yoğunluk yaşanıyor
Büyük İstanbul Otogarı'nda Kur-
ban Bayramı tatilinin son gü-
nünde yoğunluk yaşanıyor. 9
günlük bayram tatilinin ardından
kente dönenler ile tatil için İs-
tanbul'a gelenlerin dönüş yol-
culuğu sürüyor. Büyük İstanbul
Otogarı, kentte yoğunluk yaşa-
nan noktaların arasında bulu-
nuyor. Araçlarıyla yolcu almaya
veya bırakmaya gelenler, oto-
garın bağlantı yollarında trafik
yoğunluğu oluşturdu. Otobüs
şoförü Fikret Akpınar, "Bugün
otogar çok yoğun. Gidiş ve ge-
lişlerde yoğunluk var. Giriş ve

çıkışlarda sorun yaşıyoruz. İn-
sanlar da çok fazla. Dün bu
kadar fazla değildi. Şimdi iki
tarafta da yoğunuluk var." dedi.
Afyonkarahisar'da üniversite eği-
timi alan ve tatilini İstanbul'da
geçiren Eren Akkılıç da "Diğer
bayrama kıyasla İstanbul, bu
sefer daha boştu. Diğer bayram
daha yoğundu. Trafiğin ve yo-
ğunluğun az olması nedeniyle
uzakta olan akrabalarımızı da
daha rahat ziyaret edebildik.
Şimdi otogarda tatil dönüşü ne-
deniyle çok yoğunluk var." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA

Bayram tatilindeki trafik kazalarında
68 kişi öldü, 9 bin 787 kişi yaralandı
Kurban Bayramı tatilinin 8 gü-
nünde trafik kazalarında 68 ki-
şinin hayatını kaybettiği, 9 bin
787 kişinin ise yaralandığı bildi-
rildi. İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
sosyal medya hesabından yaptığı
açıklamada, emniyet ve jandarma
trafik birimlerinin denetim ve
radarla hız kontrollerine, 24 saat
aralıksız devam ettiğini belirtti.

Bayram tatilinde dün 706 trafik
kazası meydana geldiğini ifade
eden Yerlikaya, 6 kişinin hayatını
kaybettiğini, 1097 kişinin de ya-
ralandığını aktardı. Yerlikaya,
dün denetlenen 405 bin 88 araç-
tan 22 bin 975'ine hız ve radar
işlemi, 37 bin 590'ına ise diğer
ihlallerden işlem yapıldığını bil-
dirdi. lANKARA-AA

M

Evden eve nakliyede
“yetkili şirket” uyarısı

Ormanlık alanların kontrolünde
önemli rol oynayan kulelerde görevli
personel, dürbünlerle sürekli bölgeyi
kontrol ediyor. Yangınla karşılaşması
durumunda kule görevlisi, ilgili bi-
rimlere bilgi veriyor. Modern kamera
sistemlerinin bulunduğu insansız
gözetleme kulelerinden alınan ka-
yıtlar da görevlilerce günün 24 saati
takip ediliyor. Yangın tespit edilmesi
durumunda ekipler harekete geçi-
riliyor. İstanbul Orman Bölge Müdür
Yardımcısı Erdal Şahan, AA muha-
birine Edirne, Kırklareli ve Tekir-
dağ'da orman yangınlarına karşı
319 yangın işçisinin hazır olduğunu
söyledi. Trakya'da yangın söndür-
mede kullanmak üzere 48 ilk mü-
dahale aracı, 16 arazöz bulundu-
rulduğunu ifade eden Şahan, 6'sı
insansız 18 kuleden ormanların gö-
zetlendiğini kaydetti. Kulelerin or-
man yangınlarına müdahale açı-
sından çok önemli olduğunu vur-
gulayan Şahan, şöyle konuştu: "Sabit
kulelerimizde 7/24 personelimiz

bulunmakta, bu personel orman-
larda çıkabilecek bir yangında en
yakın ekipleri harekete geçiriyor.
Bu bizim için çok önemli yangına
ne kadar erken müdahale edersek
o kadar iyi. Yangının erken haber
alınması, erken ulaşılıp, erken mü-
dahale edilmesi çok önemli. Bununla
ilgili ülkemiz ortalaması 11 dakika.
Dünya standartlarının üzerinde bir
durumdayız. İnşallah daha aşağılara
çekmek isiyoruz." Yangınların mey-
dana gelme sebeplerinin yüzde
89'unun insan kaynaklı olduğuna
işaret eden Şahan, sözlerini şöyle
sürdürdü: "Bununla beraber son yıl-
larda anız yangınlarında bir artış gö-
rülmekte. Bununla ilgili köylülerimiz
ve ilgili birimlerle irtibat halinde
çalışmalarımız devam etmektedir.
Son 10 yılda 324 yangında 497
hektar ormanlık alanımız zarar gör-
dü. Orman Genel Müdürlüğümüz
bu yıl 14 insansız hava aracını or-
man yangınlarıyla mücadelede kul-
lanmakta.” lKIRKLARELİ-AA
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Yaz mevsiminin gelmesiyle ta-
şınma sezonu da başlarken,
sektör temsilcileri, "yetkili şir-
ket", "taşıma sözleşmesi" gibi
konulara ilişkin uyarılarda bu-
lundu. Evden Eve Nakliyeciler
Derneği Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ali Ayılmazdır, AA mu-
habirine yaptığı açıklamada,
taşınma sezonunun başladı-
ğını, yoğun bir döneme giril-
diğini belirtti. Taşınma fiyat-
larında geçen yıla göre yüzde
30-40 düzeyinde bir artış ol-
duğunu dile getiren Ayılmaz-
dır, "Fiyat artışları hem işçilik
maliyetinden hem de kullan-
dığımız ambalaj malzemele-
rinden dolayı, şehirlerarası ya-
kıt giderleri de ön planda."
diye konuştu. Ayılmazdır, ev-
den eve taşınma fiyatlarının
25 bin liradan başlayıp 80-
100 bin liraya kadar çıktığını
kaydederek, "İstanbul'da Av-
rupa'dan Anadolu'ya geçişler,
iki güne yayılan taşınmalar,
dış cephe asansör kurulum-
larında da maliyet artışları bu
rakamları etkiliyor." ifadesini

kullandı. Taşınma işlerinin
yüzde 50'sinin kentsel dönü-
şüm hareketliliğinden kay-
naklandığına da işaret eden
Ayılmazdır, şu bilgileri verdi:
"İnsanlar yapılarını yenileyince
eşyaları bize veriyorlar, eşyaları
depolara koyuyoruz ya da
ikinci, üçüncü bir evleri varsa
eşyaları oraya götürüyoruz.
Depolamalara da ilgi yoğun.
Normal zamanlara göre yüzde
70-80 yükseklik var. 2+1 bir
evin eşyalarının depolama üc-
reti aylık 5 bin lira+KDV'den
başlıyor." Tüketicilerin taşınma
konusunda mağduriyet yaşa-
dığını da anlatan Ayılmazdır,
"Tüketicilere özellikle online
platformlardan uzak durma-
larını öneriyorum. Çünkü bu
konuda çok mağduriyet yaşı-
yorlar. Taşıma sözleşmesi mu-
hakkak yapmalılar. Firmanın
yetkili olup olmadığını derne-
ğimize sorabilirler. Ulaştırma
ve Altyapı Bakanlığının İstanbul
Bölge Müdürlüğü var oradan
da sorgulayabiliyorlar." diye
konuştu.  lİSTANBUL-AA

Zonguldak'ın Ereğli ilçesinde telefon
tamir ve onarım hizmeti veren Samet
Sınıkçı, sıcak havalarda kalitesiz te-
lefon bataryalarının patlama riski
hakkında önemli uyarılarda bulundu.
Özellikle şarj sırasında telefon kul-
lanımının tehlikelerine dikkat çeken
Sınıkçı, kullanıcıları dikkatli olmaları
konusunda uyardı. Teknisyen Samet
Sınıkçı, en sık karşılaşılan şikayetlerin
batarya ve ekran değişimi olduğunu
belirtti. Sınıkçı, "Genelde kullanıcılar
batarya değişimi için sıklıkla geliyor.
Genellikle ekran değişimi oluyor. Ek-
ranlar, ekran değişiminden sonra yüz
tanıma problemleri oluyor. Onların
onarımını yapıyoruz. Aynı şekilde
batarya ve ekran arızaları sıklıkla
oluyor. Genelde sık karşılaştığımız
problemler bunlar" dedi. Sınıkçı, ci-
hazların sağlıklı çalışması için orijinal
şarj aleti kullanılmasının önemine
değindi. "Şarj aleti orijinal olduğu
sürece kolay kolay problem olmaz"
diyen Sınıkçı, "Kullanılan yan sanayi
şarj aletleri yeterli akımın veyahut
da akım korunmasını ve yeterli amper
sağlayamadığı sürece cihaz ısınmaya
sebep verir. Aynı zamanda bataryanın
da bozulması olur" diye belirtti. Ka-
litesiz şarj aletlerinin cihazlara zarar
verdiğini vurgulayan Sınıkçı, "Eğer
orijinal şarj aleti kullanılmıyorsa,
kalite onayı almış olanlar tercih
edilmeli" diye ifade etti. Sıcak ha-
valarda cihazların doğal olarak daha
fazla ısındığını belirten Sınıkçı, şarj
sırasında telefon kullanımının risk-
lerine dikkat çekti. Sınıkçı, "Cihazın
normal kullanımında herhangi bir
ısınma yüksek bir derecede ısınma
söz konusu değil. Ama cihaz kulla-
nılırken aynı zamanda da şarja ta-
kılırsa işin rengi değişiyor. Çünkü
şu andaki bütün telefonlar bir am-
perden yüksek bir akım gerilimi ol-
duğu için cihazı ister istemez ısın-
dırıyor ve aynı zamanda cihaz aktif
olarak kullanılırsa örneğin video
izleme, müzik dinleme veyahut da
sosyal medyada gezme tarzında iş-
lemlerde cihazın işlemcisini daha
fazla çalışıp aşırı derecede ısınma-
sına sebep veriyor" uyarısında bu-
lundu.  lZONGULDAK-İHA

Uzmanından uyarı: Kalitesiz
bataryaların sıcak havada
patlama riski bulunuyor

Trakya’da ormanlar yangınlara
karşı 18 kuleden gözetleniyor

Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin, bir yılın sonunda okullarda devamsızlıkla ilgili çok ciddi mesafe
katettiklerini belirterek, "Yüzde 30'a yakın devamsızlık oranlarında azalma ortaya çıktı." dedi.

Kurban Bayramı tatilinin son
gününde memleketleri ya da
tatil beldelerinden dönüşe ge-
çen sürücüler, yollarda akıcı
yoğunluğa neden oluyor. Oto-
yolun Bolu kesimi İstanbul is-
tikametinde Gerede, Yeniçağa
ve Köroğlu rampaları, Çaydurt,
Yumrukaya ve Bolu Dağı Tü-
neli mevkilerinde yoğunluk
yaşanıyor. D-100 kara yolunun
Karabük-Gerede kesiminde de
yer yer araç sayısı artıyor.
Düzce geçişi İstanbul istika-
metinde Üçköprü, Kaynaşlı,

Düzce ve Gölyaka gişeleri ara-
sında araç hareketliliği devam
ediyor. Gümüşova rampaları,
Yongalık köyü ve Yeşilyayla
mevkilerinde zaman zaman
ulaşımda yoğunluk görülüyor.
Bu arada İstanbul istikameti
Yeşilyayla ve Hendek gişeleri
arasında meydana gelen ha-
sarlı kazalar ve araç arızaları
nedeniyle ulaşım aksıyor. Oto-
yol ile kara yolunun Ankara
istikametinde ise ulaşım nor-
mal seyrediyor. Memleketleri
ya da tatil beldelerinden İs-

tanbul ve çevre illere dönüşe
geçen tatilcilerin araçlarından
dolayı otoyolun Bursa kesi-
minde zaman zaman hare-
ketlilik artıyor. Bursa Batı Gi-
şeleri'nden geçerek yollarına
devam eden tatilcilerden ba-
zıları, dinlenme tesislerinde
yemek ve alışveriş molası ve-
riyor. Geçen cuma günü akşam
saatlerinden itibaren hareket-
liliğin arttığı otoyoldaki akıcı
yoğunluk, Yalova'nın Altınova
ile Kocaeli'nin Dilovası ilçeleri
arasındaki Osmangazi Köprü-

sü'nde de görülüyor. İzmir yö-
nünde trafiğin nispeten daha
az olduğu otoyolda tatilci ha-
reketliliğin bu akşam geç saatlere
kadar sürmesi bekleniyor. Yol-

daki denetimlerini sürdüren tra-
fik ekipleri, sürücülere kurallara
uymaları ve dikkatli seyretmeleri
yönünde uyarıda bulunuyor.   

lBOLU/İSTANBUL-AA

Yollarda tatil dönüşü hareketliliği sürüyor

Milli Eğitim Bakanı Tekin: Yüzde 30’a yakın
devamsızlık oranlarında azalma ortaya çıktı
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Kartal Belediyesi  ‘Pırıl Pırıl
Kartal’ sloganıyla aralıksız
hizmet vermeye devam
ediyor.  20 mahallede  geniş
kapsamlı temizlik, yol ba-
kım-onarım, çevre düzen-
lemesi ve bilgilendirme ça-
lışmaları tüm hızıyla , Cum-
huriyet Mahallesi’nde devam ediyor.
Kartal Belediye Başkanı Gökhan
Yüksel de gün boyu çalışmaları
takip ederek , ekiplerden bilgi aldı,
Cumhuriyet Mahallesindeki esnaf
ve vatandaşlarla sohbet etti. Kar-
tal’ın 20 mahallesinde geniş kap-
samlı olarak yürütülecek çalışma-
ların devam edeceğini belirtti. Baş-
kan Yüksel, Kartallı komşularının
istek ve taleplerini Komşu İletişim
Merkezi yoluyla iletebileceklerini
de vurguladı. Gelen taleplerin en
kısa sürede karşılanacağını ifade
ederek, bölgedeki esnafın talep ve
isteklerini dinledi. Kartallı komşu-
larıyla sohbet eden Başkan Yüksel,
onların isteklerini de tek tek not
ederek, ekip arkadaşlarına çalış-

maları için teşekkür etti.  Kartal
Cumhuriyet Mahallesi Yüzyıl
Caddesi’nde sabah 6.00'da
başlayan çalışmalar ile süpür-
me, yıkama ve dezenfekte faa-
liyetleri Temizlik İşleri Mü-
dürlüğü ekiplerince başlatıldı.
Veteriner İşleri Müdürlü-

ğü'nün ilaçlama çalışmaları ile
sürdürüldü. Bölgedeki parklarda
ot biçme, yıkama ve çevre düzen-
leme işlerini Park ve Bahçeler Mü-
dürlüğü ekipleri, yol bakım, ona-
rım, kaldırım ve asfaltlama işlem-
leri ise Fen İşleri Müdürlüğü tara-
fından gerçekleştirildi. Çevre bilinci
ve sıfır atık projeleri hakkındaki
bilgilendirme çalışmaları İklim De-
ğişikliği ve Sıfır Atık Müdürlüğü
ekipleri tarafından yapıldı. Gençlik
ve Spor Hizmetleri Müdürlüğü
vatandaşlara yönelik sabah sporu
etkinliği düzenlerken, Kültür ve
Sosyal İşler Müdürlüğü ise grafiti
çalışması yaptı. ‘Pırıl Pırıl Kartal’
sloganıyla Kartal’ın 20 mahalle-
sinde çalışmalar sürdürülecek. 

İETT'nin Büyükada'da hizmete
aldığı ve Adalıların "azmanbüs"
adını verdikleri elektrikli mini-
büslere karşı yürütülen eylem
bir haftadır devam ediyor. Adalar
sakinlerinin de aralarında bu-
lunduğu grup, 15 Haziran'da
faaliyete başlayan minibüslere
tepki göstermek amacıyla sür-
dürdükleri eylemin 8'inci gü-
nünde, Büyükada Saat Kulesi
önünde toplandı. Düdük çalarak
İBB'yi protesto eden gruptakiler,
"Yürünebilir Adalar için azman-
büs istemiyoruz", "Adalar'da yü-
rümek istiyoruz", "16 milyon
için direniyoruz", "Ada'da az-
manbüs yasa dışı", "Ne akülü
ne azmanbüs Ada" yazılı pan-
kartlar taşıdı. Grup adına basın
açıklaması yapan Büyükada sa-
kinlerinden yazar Ahmet Ümit,
yaklaşık 8 gündür Ada halkının
ayakta olduğunu ve sıcak ha-
vada eylem yaptıklarını, kendi-
sinin de yazmakta olduğu ro-
manını bırakıp eyleme geldiğini
belirtti. Ümit, doğası, tarihi ve
kültürel özellikleriyle ön plana
çıkan Büyükada'nın eşsiz bir
dünya kültür mirası olduğunu,
ancak buranın da artık Eminönü,
Üsküdar ve Beşiktaş gibi mey-
danlara dönüşmeye başladığını
ve gelen insanların da mutsuz

olduğunu kaydetti. Büyüka-
da'nın sadece burada yaşayan-
ların değil, Türkiye'de yaşayan
herkesin olduğunu dile getiren
Ümit, "Niye karşı çıkıyoruz bu
minibüse? Çünkü aykırı. Burası
sit alanı. Burada minibüs olmaz.
Burada bunlarla seyahat edil-
mez, yapılamaz. Bu cinayettir."
diye konuştu.

İBB Başkanı Ekrem İmamoğ-
lu'na seslenen Ümit, şu ifadeleri
kullandı: "Buradan İBB'ye, be-
deller ödeyerek desteklediğim
Ekrem İmamoğlu'na sesleniyo-
rum. Defalarca trollerin saldı-
rısına karşı her zaman her yerde

İmamoğlu'nu destekledim. Bun-
dan vazgeçin. Aklınızı başınıza
toplayın. Yapmayın. Her şeyin
güzel olması için kararların
doğru olması lazım. Alınan ka-
rarların güzelliklere yol açması
lazım. Halka rağmen, halkı he-
saba katmadan, halkın katılımı
olmadan belediyecilik yapa-
mazsınız. O yüzden kararlarınızı
halkla alın ve verdiğiniz sözü
lütfen yerine getirin. Tarih
önünde oy kazanabilirsiniz ama
tarih önünde mahkum olursu-
nuz. Benden bir dost uyarısı.
Kendinize gelin ve bu mini-
büsleri derhal kaldırın."

Sorunun sadece minibüs ol-
madığını ve Adalar'ın başlı ba-
şına korunması gerektiğini vur-
gulayan Ümit, Adalar'ı dünya
kültür mirasına kazandırmak
için çalıştıklarını, bunu başar-
dıklarında artık Adalar'a zarar
verilemeyeceğini söyledi.

Basın açıklamasının ardın-
dan gruptakiler "Ada'da az-
manbüs istemiyoruz" sloganları
eşliğinde Büyükada sokakla-
rında yürüdü. Elektirikli mini-
büslerin durak alanına da gelen
grup, minibüslerin çalışmasını
bir süre engelledikten sonra
dağıldı. lİSTANBUL-AA

ariye’ye giriş gü-
nümüzde orjinal
ana kapıdan değil

, freskoların bulunduğu Parekk-
lesion denilen dış narteks bölü-
münden sağlanmaktadır. Eski
Ahit’ten alınan sahneleri tasvir
eden ölüm ve diriliş temalarını
işleyen fresklerle süslenmiştir.
Burada biri yapının banisi olan
Metokhites’e ait 4 adet mezar
arkasolyumu bulunur. En az mo-
zaikler kadar burada bulunan
freskolar da hem etkileyici hem
de sanat tarihi açısından önem-
lidir. En dikkat çekici sahne ap-
siste bulunan;

DİRİLİŞ  SAHNESİ’ dir.
Anastasis sahnesi, İsa Mesih öl-
dükten sonra ölüler diyarına in-
diği ve iyi haberi ölüler diyarında
duyurduğu anlayışana odakla-
nır.Hz. İsa sağ eliyle Adem’i, sol
eliyle Havva’yı tahitlerinden çe-
kerek diriltir. Adem’in arkasında,
içlerinde Eski Ahit peygamber-
lerinden Yahya, Davud ve Sü-
leyman’ın bulunduğu bir grup,
Havva’nın arkasında ise Habil
ve ruhban tunikleri giyinmiş
yedi kişi durmaktadır. Adem ile
Havva burada bütün insanlığı
temsil etmektedir. Freskonun üst
kısmında “Anastasis” yazılıdır

SON YARGI SAHNESİ; Ka-
riye’de muhteşem mahşer kom-
pozisyonu ve onun merkezinde
de son yargı sahnesi bulunmakt-
dır. (16. yy Michalengelo da Sis-
tine şapelinde ‘son yargı sahne-
si’ni çalışmıştır .Hz .İsa ve hava-
rileri alışılmışın dışına çıkarak
resmetmiştir bu sebeple kimileri
için baş yapıt kimileri için ise
utanç tablosu olarak nitelendi-
rilir). Oldukça büyük bir alanı
kaplayan bu freskoda;

• Göklerin bir rulo gibi dü-
rülmesi ( Bu bahis Kur’an-ı Ke-
rimde de yer almaktadır. Allah'ın,
uçsuz bucaksız gökleri kâğıt to-
marlarını dürer gibi katlayıp
dürmesi O'nun kudretinin bü-
yüklüğünü ifade eder. Bir başka
âyet-i kerîmede de kıyamet gü-
nünde bütün yeryüzünün yal-
nızca Allah'ın yönetiminde bu-
lunacağı, göklerin de O'nun kud-
ret eliyle dürülmüş olacağı ifade
edilmiştir (Zümer 39/67)

• Yargı için kurulan taht
• Ruhların bunun önünde

yargılanmaları
• Denizlerin ve karaların ölü-

lerini vermeleri
• Ateş gölü
• Ölümün olmadığı ikinci ya-

şam anlatılmaktadır.
CENNETE  GİRİŞ sahnesi,

orta kısımda, üzerinde kılıç tutan
bir kerubin meleği olan kapı girişi
tasvir edilmiştir. Sol tarafta Aziz
Petrus elinde anahtar ve arkasında
seçilmişler grubu ile kapıya doğru
ilerlemektedir. Kapının sağ tara-
fında, ağaç ve bitkilerle süslü
cennet içinde ,elinde haç tutan
“iyi hırsızı” içeriye davet etmek-
tedir. Sol tarafta ise iki melek
arasında Meryem yer almaktadır. 

Yapıya asıl ün ve önem ka-
zandıran özelliği Bizans Röne-
sansını sembolize eden mozaik-
leridir. Diğer kiliselerdeki ton ve
sahne monotonluğunun aksine
Kariye’de mozaik ve fresklerde
canlılık, derinlik ve hareketlilik
belirgin bir şekilde dikkat çeker.
Özellikle şapel bölümünde Tev-
rat’tan sahnelerin yer alışı da Ka-
riye’yi diğer kiliselerden ayıran
özelliklerdendir. Şapelin tavanında
yer alan “Diriliş” ve “Son Duruş-
ma” sahneleri boyutları ile dikkat
çekmektedir. Dış nartekste ‘İsa’nın
hayatı’ , iç nartekste ise ‘Meryem’in
hayatı’ ile ilgili sahneler yer alır.
Bu sahneler, Meryem’in ve İsa’nın
hayatındaki olaylara göre krono-
lojik bir sıra takip ederler. Kro-
nolojik sıraya göre iç nartekste
mevcut ilk mozaik, çocuğu ol-
mayan üzgün Joachim’in (Mer-
yem’in babası) dağdaki halini be-
timler.Sahnelerin kutsallığını art-
tırmak amacıyla genelde fonda
altın yaldız kullanımıştır. Kariye
Mozaikleri’nde işlenen MERYEM’e
MÜJDE SAHNESİ, Meryem’in ha-
yatını konu alan diğer duvar mo-
zaikleriyle beraber yapının iç nar-
teksinde yer almaktadır.

Meryem, muhtemelen evin
su ihtiyacını karşılamak amacıyla
kuyuya gelmiştir. Günlük hayata
dair olan belki de her gün yaşa-
nılan bu sahne Meryem’e Ceb-
rail’in gelerek ona Tanrı’nın oğ-
lunu doğuracağını söylemesiyle
ilahi bir hal alır. Mozaikte, içinde
bulunduğu duruma şaşıran Mer-
yem, sol elini ona haberi geti-
ren-müjdeyi veren Cebrail’e doğ-
ru uzatmaktadır ve muhtemelen
ona erkeğe varmadığını söylediği
an tasvir edilmiştir.Tasvirin üze-
rinde bulunan yazıtta ise: “ku-
yudaki haber” yazısı okunmak-
tadır. İmparator Augustus’un
tüm Roma Eyaletlerinde vergi
için nüfus sayımı yapılmasını
emretmesi üzerine, yapılan NÜ-
FUS  SAYIMI  SAHNESİ  ile
anlatılmaktadır. Herkesin doğ-
duğu şehirde yazılması gerekti-
ğinden, Davud’un soyundan ge-

len Yusuf’un da ailesi ile birlikte
nüfus sayımı için Bethlehem’e
gidişleri tasvir edilmiştir. Romalı
asker ile kayıtları yapan bir katip,
karşısında hamile olan Mer-
yem’in kaydını yapmaktadır. Ço-
cuğun babası sorulduğunda Mer-
yem sesiz kalmış, ancak arka-
sındaki Yusuf hemen cevap ve-
rerek çocuğun babasının kendisi
olduğunu belirterek onu evlat
olarak kabul etmiştir. Arkasında
üç oğlu görülmektedir. “… çünkü
o, Davud’un evinden ve soyun-
dandı… vergilendirmek için ev-
leneceği karısı (nişanlısı) Mer-
yem’le ki o gebeydi” yazılıdır.
Meryem’in başının üzerinde
“Tanrı Anası” anlamına gelen
monogramı görülmektedir.

İSA’nın  DOĞUMU  SAH-
NESİ’  nin tasvirinde Meryem,
doğumun ardından bir örtü üze-
rinde uzanırken yeni doğmuş

olan İsa kundak içinde gökten
gelen bir ışık altında bir eşek ve
boğanın nefesiyle ısıtılmaktadır.
Yeni doğum yapmış olan Mer-
yem’in hemen arkasında, sağ kö-
şede bir grup melek ve Meryem’in
sol arka köşesinde ise çobanlara
seslenen haberci melek görül-
mektedir. Bu sahnenin hemen
altında ise, yine bu sahneyle iliş-
kili, yeni doğmuş olan İsa’nın yı-
kanması için hazırlıkların yapıldığı
sahne tasvir edilmiştir. İlk banyo
için İsa’yı hazırlayan kadınlardan
biri suyu hazırlarken diğeri oturur
pozisyonda kucağında İsa’yı ta-
şımaktadır. Bu sahnenin parale-
linde de Meryem’in nişanlısı Yusuf
oturur ve şaşkın bir şekilde olan-
ları izlemektedir. Sahnenin üst
kısmında yeni doğan İsa’ya doğru
inen ışığın altında ise korkuya
kapılan çobanlara müjdeyi getiren
meleklerin şu sözleri yazılıdır:

“Korkmayın!” dedi. “Bugün size,
bütün halkı çok sevindirecek bir
haber müjdeliyorum”

KHALKE  İSA’sı  VE  MER-
YEM ANA tasviri yapıdaki büyük
boyutlardaki mozaiklerden biridir.
Kariye’nin Deesis sahnesi işlen-
miştir. Ayakta duran Meryem in-
sanların günahlarından arınması
için üzgün bir şekilde dua ederken
ayakta olan İsa’nın sağında be-
timlenmiştir. Bu sahne Büyük Sa-
rayın giriş kapısındaki tunç kapı
“Khalke Kapısı” üzerindeki sahne
ile benzerliğinden dolayı bu isimle
anılmıştır. Meryem’in eteğinin ya-
nında Prens İsaak Komnenos, sağ
tarafta ise rahibe kıyafetleri içinde
prenses Maria Palaiologos diz
çökmüş dua eder vaziyette tasvir
edilmişlerdir. Muhtemelen bu mo-
zaik pano 12. yy. ve 14. yy’larda
kiliseye hizmette bulunan, yapının
tamirini yaptıran kişilere ait ol-
malıdır. İmparator VIII.Mikhael
Palaiologos’un kızı olan Maria,
1265 yılında Moğol Hanı Hüla-
gü’ye eş olarak Karakurum’a gön-
derilmiş, ancak Karakurum’a va-
ramadan Hülagü Han ölmüş, Ma-
ria onun oğlu Abaka Han ile ev-
lenmiştir. Bu evlilik nedeniyle
Moğolların Maria’sı diye anıl-
maktadır. Rahibe olduktan sonra
Melane adını almıştır.

Kariye Cami freskleri ve moza-
ikleri ile resimli hristiyanlık tarihi
gibi. Fresk; henüz sıva kuruma-
mışken yapıldığı için italyanca taze
anlamına gelen fresco kelimesinden
geliyor. Boya ve sıva aynı anda
kuruduğu için sonradan müdahale
edilemeyen bir teknik. Bu yönüy-
lede Kariye’nin sahneleri onu eşsiz
kılıyor. Mozaikler için de aynını
söyleyebilirz. Hz. İsa’nın biyografik
hayatı, kubbelerde Hz. İsa’nın ve
Hz. Meryem’in soy ağaçları yer
alıyor. Matta ve Luka incillerinde
yer alan hadiseler kendi içinde
kronolojik bir biçimde betimleniyor.
Kariye’de yer alan tasvirlerin ta-
mamını nakletmek elbette mümkün
değil. ‘En eski sanat galerisi’ne
karşı merak uyandırıp , birazda
ön bilgi vererek daha anlamlı hale
getirebilmek esas hedefim. Ayasofya
‘dan sonraki belkide en önemli ta-
rihi yapıyı bugün çoğunlukla ko-
runmuş haliyle görebilmek küçüm-
senemeyecek bir tecrübe...

K

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

‘Pırıl Pırıl Kartal’ sloganıyla aralıksız hizmet

DÜNYANIN EN ESKİ SANAT GALERİSİ (2)

Adalar halkının İETT’ye ‘azmanbüs’ tepkisi bir haftayı geçti
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evaş ilçesinde
anne ve baba-
larından öğ-

rendikleri arıcılık mesleği-
ni, aldıkları eğitimle daha
da geliştiren kadınlar, kur-
dukları Gevaş Artos Kadın
Kooperatifi ile güç birliği
yaptı. Giydikleri pembe arı-
cılık kıyafetleriyle farklılık
yaratan kadınlar, İlçe Tarım
ve Orman Müdürlüğünden
de destek alarak Organik
Arı Ürünleri Paketlenmesi
İşlenmesi Projesi'ni hazır-
ladı. Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığına bağlı Doğu
Anadolu Kalkınma Ajan-
sı'na (DAKA) sunulan pro-
jenin, Sosyal Gelişmeyi
Destekleme Programı kap-
samında (SOGEP) destek-
lenmesi uygun görüldü.
Kendileri için özel hazırla-
nan pembe arıcı kıyafetle-
rini giyerek yörenin verimli
yaylalarında mesai yapan

kadın arıcılar, proje kap-
samında uzmanlarca veri-
len teorik ve pratik eği-
timlere katılarak organik
bal üretimi ve aracılıkla il-
gili detaylı bilgiler ediniyor.
Öğrendikleri bilgiler ve kur-
dukları kooperatif sayesin-
de işlerini daha da profes-
yonelleştiren kadınlar, üret-
tikleri balla aile bütçelerine
katkı sunuyor.
"Hedefimiz 
arıcılığı daha 
çok geliştirmek"

İlçe Tarım ve Orman Mü-
dürü Suat Özek, AA muha-
birine, kadın arıcılara ilk
olarak teorik ardından da
sahada uygulamalı eğitim
verildiğini söyledi. Organik
bal üretimini yaygınlaştır-
mak ve kadın arıcı sayısını
artırmak istediklerini belir-
ten Özek, "Kadın arıcıların
bir kısmı profesyonel bir kıs-

mı da yeni başladı. Biz de
kadın arıcılarımızla bir araya
gelip pratik bilgiler paylaştık.
Hedefimiz arıcılığı geliştirip,
kaliteli ve organik balın üre-
timini artırmaktır." dedi.
"Pembe maskelerimiz
kadınlara ilham
oluyor"

Gevaş Artos Kadın Koo-
peratifi Başkanı Songül Gü-
leç de organik arıcılıkla il-
gilenen kadınların daha pro-
fesyonel üretim yapmaları
için eğitime katıldığını an-
lattı. Tesislerinin arıcılık
ürünlerini paketleme ve ha-
zırlamaya uygun şekilde ha-
zırlandığını dile getiren Gü-
leç, şöyle konuştu: "Organik
arıcılık yapıyoruz. Hedefimiz
kadınların hayallerine do-
kunmak. Bu nedenle mas-
kelerimizi pembe hazırladık.
Pembe maskelerimiz kadın-
lara ilham oluyor. Görenler

gelip bilgi almaya çalışıyor.
Kooperatifimizi 7 kişiyle kur-
duk şimdi birçok talep alı-
yoruz. Üretim yaptığımızı
gören kadınlar bize katılıp
ekonomik özgürlüğe ulaş-
mak ve aile bütçelerine des-
tek olmak için talepte bulu-
nuyorlar."
"Eğitimlerle
kendimi daha çok
geliştiriyorum"

Arıcılığı kayınpederinden
öğrenen 59 yaşındaki Sü-
reyya Sümer de "Arılara çok
alıştım. Her sabah içlerine
girmesem rahatsız oluyo-
rum. Arıcılık sayesinde 2 ço-
cuğumu okuttum. Biri öğ-
retmen oldu diğeri ise fen
lisesini kazandı. 15 yıldır
arıcılıkla uğraşıyorum. Öğ-
renmek isteyenlere yardımcı
oluyorum ve aldığım eği-
timlerle kendimi daha da
geliştiriyorum. Eğitimler sa-

yesinde bu işi çok daha iler-
letmeyi hedefliyorum." ifa-
delerini kullandı. Eğitimlere
katılan 21 yaşındaki arıcı
Nermin Oktu da arıcılığa
babasının teşvikiyle başla-
dığını, sonrasında işi sevince
kendini geliştirmeye karar
verdiğini aktardı. Arıcılığı
çok sevdiğini ifade eden
Oktu, şunları kaydetti: "Kı-
yafetlerimizi beyazdan pem-
beye çevirdik. Bu işi eğitim-
ler sayesinde daha da geliş-
tireceğimizi düşünüyorum.
Maskelerimizin arkasına
isimlerimizi de yazacağız.
Hedefimiz arıcılığı kadınlara
daha çok sevdirmek. Çok
kutsal bir meslek. Bunu ba-
şaracağımıza kalben inanı-
yorum. Arıların içinde ol-
mak, kanat çırpışlarını gör-
mek ve sesleri insana huzur
veriyor. En sonunda da balın
ışığını görmek mutluluğu-
muzu artırıyor." lVAN-AA

Elektronik Ürün Senedi
Piyasası’nda aracı kurum
dönemi başlıyor
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Meslek liselilerin ürettiği makineler, ülke
genelinde atıkları ekonomiye kazandırıyor
Konya Selçuklu Mehmet Tuza Pak-
pen Mesleki ve Teknik Anadolu
Lisesi öğretmenleri ile öğrencilerinin
ürettiği geri dönüşüm makineleri,
ülke geneline gönderiliyor. Liselilerin
öğretmenleriyle geliştirdiği maki-
neler, evsel atıkları "değerli toprağa"
dönüştürüyor, yemek artıklarını kedi
ve köpekler için mama haline geti-
riyor. Sebze, meyve ve yumurta ka-
bukları, çay ve kahve posaları gibi
yemek öncesi hazırlık atıklarını dön-
üştüren makine, 40 ildeki okullarda
geri dönüşüm ve sıfır atık bilincinin
yaygınlaşmasına imkan sağlıyor. Ev-
sel atıkları organik gübreye çeviren
elektrikli kompost makineleri 81
ilde, atıkları kedi ve köpek mamasına
dönüştüren makineler de 40 ilde
okullarda aktif kullanılıyor. Okul
Müdürü Tayyip Sarı, AA muhabirine,
Türkiye'de 51 AR-GE okulundan
biri olduklarını söyledi. Milli Eğitim
Bakanlığının tavsiyesiyle geri dö-
nüşüm üzerine çalışmalar yürüt-
tüklerini anlatan Sarı, öğretmen ve
öğrencilerle geri dönüşümü sağlayan
doğa dostu makineler geliştirdiklerini
belirtti. Sarı, kompost makinelerinin
ilgi gördüğüne dikkati çekerek, şöyle

konuştu: "Yemek öncesi kompost
makinelerini Türkiye'de 40 ilimizde
yaygınlaştırdık, şu anda aktif olarak
kullanılıyor. Daha sonra ergonomik
ve güneş enerjisi ile çalışan başka
bir makine tasarladık. Bu makineler,
eğitim amaçlı gönderilen 81 ilde
okullarda aktif kullanılıyor. 81 ili-
mizde şu anda güneş enerjili kom-
post makinelerimiz kullanılıyor. Ya-
zılımı ve üretimi tamamen okulu-
muzda olan, kedi, köpek maması
üretimi yapan makinemizi de 40
ilimizde yaygınlaştırdık. Yemek atık-
larını mamaya dönüştüren bu ma-
kineler de şu anda aktif olarak kul-
lanılıyor. Bunların belgelendirilmeleri
için başvurularımızı yaptık."

Eğitim amaçlı kullanılan kompost
makineyle çevre ve atıkları dönüş-
türme bilincini yaygınlaştırmayı
amaçladıklarını vurgulayan Sarı,
"Sıfır atık ve çevre konusunda 15
proje yaptık. Öğrencilerimiz, yemek
öncesi atıkların 15 gün sonra organik
toprağa çevrildiğini görüyor yani
atığın organik toprağa çevrildiğini,
artığın yok olmadığını ve faydalı
bir dönüşüm olduğunu görüyorlar."
ifadelerini kullandı. lKONYA-AA

Babasının ‘tek oğul’la başladığı arıcılıkta
devlet desteğiyle 200 kovana ulaştı
Bilecik'te yıllardır arıcılık yapan
babasından devraldığı işi devlet
desteğiyle büyüterek 200 ko-
vana ulaşan 32 yaşındaki giri-
şimci Mehmet Demirci, yılda
2,5 tonu aşkın bal üretiminin
yanı sıra arı ve arı ürünleri ye-
tiştiriyor. Arıcılığa kent mer-
kezine 25 kilometre uzaklıkta
yer alan Necmiye köyünde 25
yıl önce kovanındaki tek oğul
arı ile başlayan Hasan Demirci,
işini 2019'da oğlu Mehmet De-
mirci'ye devretti. Mehmet De-
mirci, tek başına yürüttüğü
arıcılığı 600 metre rakımlı kö-
yündeki 3 dönüm alanda tarım
ve hayvancılıkla beraber sür-
dürüyor. Gününün büyük bö-
lümünü arıların bakımına ayı-
ran, babasından öğrendiği bil-
gilere yenilerini ekleyen De-
mirci, Bilecik Valiliği, İl Tarım
ve Orman Müdürlüğü ile Bile-
cik Arı Yetiştiricileri Birliğinin
destekleriyle 5 yılda işini bü-
yüttü. Mehmet Demirci, AA
muhabirine, devletin yüzde 50
hibeyle verdiği destekle 2000
yılında kovan, bu sene ise var-
roa parazitiyle mücadele için
ilaç aldığını söyledi. Kovan sa-

yısını 200'e çıkardığını belirten
Demirci, sabahları gelip körüğü
yakarak akşama kadar arıların
ve kovanların bakımını yaptı-
ğını dile getirdi. Arıcılığın zor
bir meslek olduğunu ancak ken-
disi için kolay bir iş haline gel-
diğini anlatan Demirci, şöyle
devam etti: "Bal üretiminin yanı
sıra arı yetiştiriciliği de yapıyo-
rum. Kendi arılarımdan krali-
çelerimi üretmeye çalışıyorum.
Ana yetiştirme kutularımın kont-
rollerini sağlıyorum. Çiftleşip
gelen kovanları tespit ediyorum.
Çiftleşmemişleri yine müdahale
etmem gerekiyorsa onları ya-
pıyorum. Kovanlardaki oğul ve
ana arıları da her gün kontrol
ederek eksikleri tamamlıyorum.
Günübirlik polen tuzaklarımı
açıyorum ve topluyorum. Sabit
arıcılık yaptığım için yıllık tek
sağım yapıyorum; 2,5 ton civa-
rında bal üretimimiz oluyor."
Bilecik Arı Yetiştiricileri Birliği
Başkanı Beytullah Erdönmez
de il genelinde 2019'da 9 bin
olan koloni sayısının Valilik, İl
Tarım ve Orman Müdürlüğü ile
Birliğin destekleriyle 24 bine ulaş-
tığını bildirdi. lBİLECİK-AA

Alman liman şirketi, Türkiye
pazarıyla yakından ilgileniyor
JadeWeserPort Wilhelmsha-
ven Limanı Üst Yöneticisi
Marc-Oliver Hauswald, "Tür-
kiye pazarıyla çok ilgileniyo-
ruz çünkü burada gelecek
için birçok fırsat olduğunu
düşünüyoruz." dedi. Almanya
ile Mersin'i birbirine bağlayan
JadeWeserPort Wilhelmsha-
ven Limanı Üst Yöneticisi
(CEO) Marc-Oliver Hauswald,
Türkiye’nin harika bir altyapısı
ve önemli bir iş gücü oldu-
ğunu belirterek, “Türkiye pa-
zarıyla yakından ilgileniyoruz
çünkü gelecekte çok fazla fır-
sat olduğunu düşünüyoruz."
dedi. Kovid-19 salgını ve Uk-
rayna-Rusya Savaşı, tedarik
zincirinde köklü değişikliklere
kapı aralarken birçok ulus-
lararası şirket de tedarik zin-
cirlerini yeniden yapılandır-
maya başladı. Lojistik şirket-
leri, bu yapılanmaya ayak uy-
durmak ve müşterilere daha
iyi hizmet verebilmek için
kendilerini yeniden konum-
landırmaya başladı. Bununla
birlikte salgın ve Ukrayna Sa-
vaşı, Türkiye'nin küresel te-
darik zincirinde kendini ye-
niden konumlandırması açı-
sından büyük bir fırsat sundu.

Türkiye'nin ürün ve üretimde
güçlü olması, yüksek vasıflı
iş gücü, Avrupa ve ABD'ye
göre düşük kalan işçi mali-
yetleri başta Avrupa piyasaları
olmak üzere çok büyük pa-
zarlara coğrafi avantaj sundu.
Lojistik şirketleri tedarik zin-
cirlerinde yeniden yapılan-
dırmaya ayak uydurmak ve
müşterilerine kaliteli hizmet
sunmak gayesiyle kendilerini
yeniden konumlandırarak
yeni iş ortakları aramaya baş-
ladı. Bu şirketlerden birisi de
Almanya'nın tek derin su li-
manı olan ve Almanya ile
Mersin'i birbirine bağlayan
JadeWeserPort Wilhelmsha-
ven Limanı. Almanya'da yük
taşımacılığının merkezinde
yer alan, sanayi ve lojistik
alanlarının pazarlanması ve
yönetiminde ağırlığını koru-
yan JadeWeserPort Wilhelms-
haven Limanı, Türkiye'yi te-
darik zincirlerinde önemli bir
ülke olarak görüyor. JadeWe-
serPort Wilhelmshaven Limanı
CEO'su Hauswald, AA mu-
habirine, Aşağı Saksonya eya-
letinin limanın yüzde 100
hissesine sahip olduğunu be-
lirtti. lBERLİN-AA
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TÜRİB Genel Müdürü Kırali, Elek-
tronik Ürün Senedi Piyasası'nda ürün
piyasası aracı kurumlarının (ÜPAK)
işlemlere aracılık edeceği sisteme ge-
çeceklerini, böylece tarımsal ürünlerin
finansallaşması alanında yeni bir dö-
nemi başlatacaklarını söyledi. Türkiye
Ürün İhtisas Borsası (TÜRİB) Genel
Müdürü Ali Kırali, bu yılın ikinci ya-
rısında Elektronik Ürün Senedi (ELÜS)
Piyasası'nda ürün piyasası aracı ku-
rumlarının (ÜPAK) işlemlere aracılık
edeceği sisteme geçeceklerini, böylece
tarımsal ürünlerin finansallaşması
alanında yeni bir dönemi başlata-
caklarını belirtti. Kırali, konuya ilişkin
AA muhabirine yaptığı değerlendir-
mede, yerli borsa yazılım projesi TÜ-
RİB İşlem Sistemi'ni (TÜRİS) geliş-
tirme çalışmalarının ilk fazı olan "ara-
cılı sistemi" devreye almak için çalış-
maların tamamlandığını bildirdi. Söz
konusu sistemin paydaşlarla entegre
edilmesine ilişkin testlerin devam et-
tiğini aktaran Kırali, "ÜPAK'ların ku-
ruluş çalışmaları tamamlandı, Ticaret
Bakanlığından faaliyet izni alma sü-
reçleri devam ediyor. Bu yılın ikinci
yarısında ELÜS Piyasası'nda ÜPAK'la-
rın işlemlere aracılık edeceği sisteme
geçerek, tarımsal ürünlerin finansal-
laşması alanında yeni bir dönemi
başlatacağız. Üreticilere daha geniş
pazar erişimi sağlanırken, yatırımcılara
da daha güvenilir ve organize bir ya-
tırım ortamı sunulacak." dedi. Aracı
kurumların devreye alınmasının temel
amacının, ELÜS Piyasası'nın çok daha
geniş kitlelere ulaşarak daha fazla
katılımcıyla etkinliğini ve güvenilir-
liğini artırmak olduğuna işaret eden
Kırali, "Bölgesel ürün piyasası aracı
kurumları yatırımcı tabanını geniş-
letecek, ELÜS kullanımını yaygınlaş-
tıracaktır. Aracı kurumlar, ülke ge-
nelinde yaygın ağlarıyla piyasanın
tanıtımını sağlayacak. Müşteri emir-
lerini en iyi şekilde gerçekleştirme
yükümlülüğüyle hareket edecek ve
piyasanın şeffaflığına katkıda bulu-
nacaklar." ifadelerini kullandı. Faaliyete
geçtiklerinden beri TÜRİB'deki yatı-
rımcı sayısını 217 binin üzerine çı-
kardıklarını belirten Kırali, bu sayının
aracı kurumlarla daha da artacağını
aktardı. lANKARA-AA

Van'ın Gevaş il-
çesinde koope-
ratif kuran
pembe kıyafetli
arıcı kadınlar,
katıldıkları eği-
tim programla-
rında edindik-
leri bilgilerle
bal üretimi ve
arıcılıkta söz
sahibi olmayı
hedefliyor.

Pembe kıyafetli arıcılar, organik bal
üretiminde söz sahibi olmak istiyor
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Antalya son yılların en hareketli
bayram tatilini geçirdi
Kurban Bayramı tatilinde otellerdeki
doluluk oranlarının yüzde 100'e
ulaştığı Antalya'da, son yılların en
hareketli bayram tatili yaşandı. De-
nizi, kumu, güneşi, tarihi ve doğal
güzellikleriyle her yıl milyonlarca
turistin tercih ettiği kentte, 9 günlük
Kurban Bayramı tatili hareketli geçti.
Geçen yılın aynı dönemine göre
yüzde 15'lik artışla 5 milyonun üze-
rinde yabancı turistin ziyaret ettiği
Antalya, bayram tatilinde iç pazardan
da yoğun talep aldı. Akdeniz Turistik
Otelciler ve İşletmeciler Birliği Baş-
kanı Kaan Kavaloğlu, AA muhabi-
rine, 9 günlük Ramazan Bayramı
tatilinde sezonun açılışını yaptıkla-
rını, Kurban Bayramı tatilinde ise
yüksek sezonu yakaladıklarını söy-
ledi. Türkiye Seyahat Acentaları Bir-
liği (TÜRSAB) verilerine göre bay-
ram sürecinde 10 milyon insanın
tatile çıktığını belirten Kavaloğlu,
tatilin 9 güne uzatılmasının avantaj
sağladığına dikkati çekti. Okulların
kapanmış, sınavların bitmiş olma-
sının özellikle ailelerin daha rahat
tatile çıkmasını sağladığını anlatan
Kavaloğlu, "Son yıllarda yaşadığımız

en yoğun Kurban Bayramı tatiliydi.
Gazipaşa'dan Kaş'a kadar lüks otel-
lerden yıldızı olmayan küçük tesislere
Antalya geneli yüzde 100'e yakın
doluluk yakaladı." diye konuştu.
Kavaloğlu, tatil uzun olunca bazı
tatilcilerin araçlarıyla gelerek tatil-
lerini ikiye, üçe böldüğünü ifade
etti. Geçen senenin aynı dönemine
göre yabancı turist sayısında yüzde
15'lik artış yakaladıklarını kaydeden
Kavaloğlu, şöyle devam etti: "17
milyonu geçmek hedefimiz var, buna
hızlı adımlarla ilerliyoruz. Transit
yolcuların ve Avrupalı Türklerin
ilave olmasıyla 18 milyonu yakala-
yacağımızı düşünüyorum. Asıl he-
defimiz Türkiye'de 60 milyon turist
60 milyar dolar gelir sağlamak. Bay-
ram tatilinde Avrupa'da yaşayan
Türkler de Antalya'yı, Türkiye'yi
tercih etti. Avrupa Futbol Şampi-
yonası olması ve ülkenin en büyük
üçüncü tur operatörünün iflas et-
mesine rağmen Alman misafirleri-
miz ilk sırada. Kurban Bayramı ta-
tilinde Avrupa'da yaşayan Türkleri
ve yabancı misafirlerimizi de ağırlama
fırsatımız oldu." lANTALYA-AA
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Çimento, Cam, Seramik ve Top-
rak Ürünleri İhracatçıları Birliği
(ÇCSİB), 2023'ün ihracat şam-
piyonlarını 28 Haziran'da dü-
zenleyeceği 6. İhracatın Şam-
piyonları Ödül Töreni'nde açık-
layacak. Birlikten yapılan açık-
lamaya göre, seramik, çimento,
cam sektörlerinin 2 binin üze-
rindeki ihracatçı firmalarını bün-
yesinde bulunduran ÇCSİB,
2023'te gerçekleştirilen 4,9 mil-
yar dolarlık ihracatın şampi-
yonlarını belirleyecek. Türkiye
İhracatçılar Meclisi (TİM) Baş-
kanı Mustafa Gültepe, ÇCSİB
Yönetim Kurulu Başkanı Erdem

Çenesiz ve üyelerin katılacağı
6. İhracatın Şampiyonları Ödül
Töreni, 28 Haziran'da gerçek-
leştirilecek. Ticaret Bakan Yar-
dımcısı Özgür Volkan Ağar'ın
da yer alması beklenen törende
çimento, cam ve seramik sek-
töründe faaliyet gösteren fir-
malara çeşitli kategorilerde 76
ödül takdim edilecek.
"Sektörlerimiz, 2023'te
4,9 milyar dolarlık
ihracat yaptı"

Açıklamada görüşlerine yer
verilen ÇCSİB Yönetim Kurulu
Başkanı Erdem Çenesiz, geçen

yıl dünya ve Türkiye ekonomi-
sinde üç sektör için kısıtlayıcı
koşulların oluştuğunu belirtti.
Tüm zorluklara ve artan rekabete
karşı sektörlerin 2023'te 4,9 mil-
yar dolarlık ihracat yaptığına
dikkati çeken Çenesiz, şu de-
ğerlendirmede bulundu: "Böylece
ihracatımızı son 10 yılda yüzde
48 artırma başarısını gösterdik.
Bu başarılarıyla sektörlerimize
ve ülke ekonomimize değerli
katkılar sağlayan firmalarımızı
kutlamak ve ödüllerini takdim
etmek üzere geleneksel hale
gelen törenimizde bir araya ge-
leceğiz." lİSTANBUL-AA

Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK)
Dijital Teknolojiler İş Konseyi Başkanı
Erdem Erkul, Dünya Ekonomik Fo-
rumu'nun araştırmasına göre yapay
zekanın yaklaşık 97 milyon istihdam
yaratmasının beklendiğini belirtti.
Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK)
Dijital Teknolojiler İş Konseyi Başkanı
Erdem Erkul, AA muhabirine, tek-
noloji ihracatındaki önemli rolün ya-
zılım, savunma sanayisi, otomotiv,
elektronik ve medikal cihazlar gibi
alanlardaki atılımlar sayesinde hızla
arttığını söyledi. Geçen yıl yaklaşık 3
milyar dolar olan yüksek teknoloji
ihracatının bu yıl daha da artmasının
beklendiğini kaydeden Erkul, "Yenilikçi
yatırımlar ve yüksek yerli üretim
oranları, bu alanlarda katma değerli
bir etki yaratıyor." ifadesini kullandı.
Erkul, hem savunma sanayisi hem
de teknoloji şirketleri için yazılımın
önemli bir alan olduğunu dile geti-
rerek, "Türkiye de bu konuda öncül
olabilir çünkü yazılım sektöründe 25
binden fazla şirketimiz var ve bu şir-
ketler kendi yazılımlarını da gelişti-
rerek katma değer yaratmak ve kü-
resel markalar oluşturmak için önem-
li." şeklinde konuştu. Amaçlarının
her zaman Fortune500'e girebilecek
Türk markaları yaratabilmek oldu-
ğunu kaydeden Erkul, bunun için de
küresel sıralamalarda öne çıkılacak
alanları belirlemelerinin gerektiğini,
savunma sanayisi ve oyun sektörünün
Türkiye'nin lider konumda buluna-
bileceği bir alan olabileceğini, bu li-
derlikle bazı avantajların da elde edi-
lebileceğini söyledi. Erkul, "Bu alan-
larda uluslararası rekabette başat
oyuncu olabiliriz, buna bağlı olarak
ihracatımızda artış yaşayabiliriz ve
hem ekonomik büyümeye katkı sağ-
layabiliriz hem de dijital ekonomi
için kilit bir oyuncu haline gelebiliriz.
Ayrıca küresel markaların getireceği
itibar ile daha fazla yabancı yatırımcı
için bir teknoloji merkezi haline ge-
lebiliriz." diye konuştu. Erkul, küresel
şirketlerin özellikle teknoloji ve yapay
zeka alanlarında önde gelen Türk
şirketleriyle gerçekleştirdiği birleşme
ve satın almaların ülke ekonomisi
ve teknoloji şirketlerinin büyümesi
için önemli faydalar sağladığını be-
lirterek, bu durumun uzun vadede
Türkiye'nin teknoloji alanında cazibe
merkezi olmasını da sağlayacağını
vurguladı. lANKARA-AA

DEİK Dijital Teknolojiler 
İş Konseyi Başkanı Erkul
yapay zekaya geçiş
sürecini değerlendirdi

e-Ticaret sektöründe 
EURO 2024 hareketliliği
Türkiye'nin de mücadele ettiği
2024 Avrupa Futbol Şampiyo-
nası (EURO 2024), e-ticaret
sektöründe hareketlilik yara-
tırken, özellikle büyük ekranlı
televizyonlar ile futbol ürünle-
rine talep katlandı. Elektronik
Ticaret İşletmecileri Derneği
(ETİD) Başkanı Hakan Çevi-
koğlu, konuya ilişkin AA mu-
habirine yaptığı değerlendir-
mede, A Milli Futbol Takımı'nın
Almanya'nın ev sahipliği yaptığı
EURO 2024'e katılmasıyla, yal-
nızca futbol camiasının değil,
e-ticaret sitelerinin de hareket-
lendiğini söyledi. Satışlara göre,
futbolseverlerin, alanının en
önemli organizasyonu olan bu
turnuvadaki maçları, yeni ve
büyük ekranlı televizyonlardan
izlemeyi tercih ettiklerini gör-
düklerini belirten Çevikoğlu,
"Ayrıca son sistemli televizyonlar
da tercih ediliyor. Özellikle 65-
75-85 inç televizyonların satı-

şında ciddi artış yaşanırken,
OLED ve QLED TV'lere de yo-
ğun bir ilgi mevcut. En çok ter-
cih edilenler, fiyatı 20 bin ile
30 bin lira arasındaki televiz-
yonlar oldu." dedi. Çevikoğlu,14
Temmuz'a kadar sürecek EURO
2024 nedeniyle televizyon ve
ses sistemlerinin de büyük ilgi
gördüğünü belirlediklerini bil-
direrek, sözlerini şöyle sürdür-
dü: "Avrupa Futbol Şampiyonası
etkisiyle büyük ekranlı televiz-
yon alışverişini e-ticaretten ya-
panların sayısı geçen yıla göre
iki katına çıktı, projeksiyon ka-
tegorisinde ve ses sistemi sa-
tışlarında da artış görüldü. En
çok alışverişi 28-45 yaş aralı-
ğındaki müşteriler gerçekleş-
tirdi. e-Ticaret sektöründe aynı
zamanda futbol ürünleri satış-
larında da artış yaşanıyor. Futbol
topu, krampon ve forma gibi
ürünlerin satışları da yaklaşık
iki katına çıktı." lANKARA-AA

Konaklama Oscar’ını 
Emel Elik Bezaroğlu aldı
Yeni Arayışlar Giri-
şimi Platformu Der-
neği'nin (YAPDER)
bu yıl 15’incisi dü-
zenlenen ve alanın-
da Oscar Ödülleri
olarak bilinen “Kent
ve Yaşam
Ödülleri”nde Elite
World Hotels & Re-
sorts Yönetim Ku-
rulu Üyesi Emel Elik Bezaroğlu
konaklama dalında başarı
ödülünün sahibi oldu. Doğru
iş yapmış; iş dünyası temsil-
cileri, sivil toplum liderleri,
yerel yönetimler, sanatçılar
ve akademisyenlerin ödüllen-
dirildiği çalışmada, Elite World
Hotels & Resorts Satış
ve Pazarlamadan
Sorumlu Yöne-
tim Kurulu Üye-
si Emel Elik
Bezaroğlu, ko-
naklama da-
lında başarı
ödülüne layık
görüldü. Bu yıl
"Daha Yaşanabi-
lir Kentler ve Mut-
lu İnsanlar" sloganıyla
düzenlenen törende Elik
Bezaroğlu, şehrin yaşam ka-
litesini artırmaya yönelik ba-
şarılı çalışmalarından dolayı
ödülün sahibi oldu. Ödülü
aralarında sivil toplum ön-

derleri, sektör temsilci-
leri ve bilim insanları
ve gazetecilerin yer al-
dığı 70 önemli isimden
oluşan juri belirliyor.
Emel Elik Bezaroğlu,
YAPDER Başkanı gaze-
teci Celal Toprak’ın elin-
de ödülünü alırken Jüri
kendi alanında Oscar

olarak bilinen ödülün ge-
rekçesinde şu tespiti yaptı:
“Konaklama zincirlerinin ön-
cüsü oldunuz. 50 yıla yaklaşan
konaklama sektöründeki de-
neyiminizi yatırımcılarla pay-
laşma stratejisi istikametinde
çalışmalarınızı sürdürdünüz

ve yatırımcılara yeni fırsat-
lar sundunuz. Elite

World Hotels &
Resorts olarak

Yeni strateji-
niz doğrul-
tusunda ,
franchise
y ö n e t i m
modeli ile il-

kini Sam-
sun’da, ikinci-

sini ise Van’da
hizmete sundunuz.

Turizmi Anadolu’ya aç-
tınız ve bu çalışmalarınız jü-
rinin dikkatini çekti. Jüri size
“Konaklamada Başarı” ödü-
lüne layık gördü. Başarıları-
nızın devamını dileriz.”
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raloğlu, Kurban
Bayramı tatilinde
yüksek hızlı tren

(YHT) ve Bakanlık tarafından
işletilen kent içi raylı sistem-
lerin kullanım verilerine ilişkin
yazılı açıklama yaptı. Kurban
Bayramı tatili süresince va-
tandaşların artan seyahat ta-
leplerini karşılamak için al-
dıkları önlemlere işaret eden
Uraloğlu, YHT, ana hat ve böl-
gesel trenlerde ilave seferler
ile ek vagonların hizmete ko-
nulduğunu anımsattı. Uraloğ-
lu, kent içinde de Marmaray,
Başkentray, İzban ile Halkalı-
Bahçeşehir, Sirkeci-Kazlıçeşme,
Gayrettepe-İstanbul Havali-
manı-Arnavutköy metro hat-
larının bayram süresince üc-
retsiz hizmet verdiğini bildi-
rerek, "14-22 Haziran tarih-
lerinde demir yolu projeleriyle
7 milyon 519 bin 428 yolcu
taşındı." değerlendirmesinde
bulundu. Ankara-İstanbul ve
Ankara-Konya parkurlarında
ilave YHT setleriyle 9 bin 660
kişilik ek kapasite artışı sağ-
landığını aktaran Uraloğlu,
"14-22 Haziran tarihlerinde
hizmet veren YHT'lerimizle
326 bin 819 vatandaşımız se-
yahat etti. Bayram tatili dö-
neminin başlangıcı olan 14
Haziran'da, 39 bin 962 kişiyle
YHT ile taşınan en yüksek

yolcu sayısına ulaştık." ifade-
sini kullandı. Uraloğlu, bu dö-
nemde ana hat ve bölgesel
trenlere de vagon ilavesiyle
15 bin 800 ek koltuk kapasite
artışı sağlandığını anımsatarak,
demir yolu altyapısının yeni-
lenmesiyle ana hat trenlerinde
seyahat konforunun arttığını
belirtti. Kurban Bayramı tatili
boyunca İzmir Mavi, Doğu,
Güney-Vangölü, Konya Mavi,

4 Eylül Mavi, 6 Eylül, 17 Eylül,
Ege, Erciyes, Pamukkale, An-
kara ana hat ekspresleri ile
Uzunköprü-Halkalı, Edirne-
Halkalı bölgesel trenlerine pul-
man ve yataklı vagonlar ilave
ettiklerine işaret eden Ura-
loğlu, 280 vagon ilavesiyle
trenlerde 15 bin 800 kişilik
yolcu kapasitesi sağladıklarını
bildirdi. Uraloğlu, bu trenlerde
söz konusu tarihlerde 327 bin

980 yolcu taşıdıklarının bilgi-
sini vererek, başta Marmaray
olmak üzere Halkalı-Bahçe-
şehir, Sirkeci-Kazlıçeşme, Gay-
rettepe-İstanbul Havalimanı-
Arnavutköy hatlarında da 4
milyon 433 bin 952 yolcu ta-
şındığını ifade etti. İstanbul'un
iki yakasını demir yolu ile bir-
birine bağlayan Marmaray'ın,
Gebze-Halkalı güzergahında
14-22 Haziran'da 4 milyon

152 bin 909 vatandaşa hizmet
verdiğini aktaran Uraloğlu,
"Sirkeci-Kazlıçeşme hattını 69
bin 290, Gayrettepe-İstanbul
Havalimanı-Arnavutköy hattını
da 211 bin 753 vatandaşımız
kullandı. Böylece Bakanlığı-
mıza bağlı TCDD Taşımacılık
Genel Müdürlüğü tarafından
işletilen İstanbul'daki kent içi
raylı sistem projelerimizden
4 milyon 433 bin 952 vatan-
daşımız yararlandı." değerlen-
dirmesinde bulundu. Uraloğlu,
Kayaş-Sincan güzergahında
hizmet veren Başkentray hak-
kında da bilgi vererek, şunları
kaydetti: "Başkentray, Ankara'nın
tam merkezinden geçerek doğu
ve batısındaki önemli yerleşim
merkezlerini birbirine bağlıyor.
Toplu taşıma sistemlerine de
entegre olan Başkentray, aynı
zamanda YHT ile de entegre
hizmet veriyor. Bu nedenle baş-
kent Ankara'da yaşayan vatan-
daşlarımızı tercih ettiği Başken-
tray'ın yolcu sayısı da sürekli
artıyor. Her bayram olduğu gibi
bu bayramda da ücretsiz olan
Başkentray'ı tatil boyunca 492
bin 13 yolcu kullandı. İzban da
bayram tatili boyunca vatan-
daşlarımızın yoğunlukla kul-
landığı hatlardan oldu. 14-22
Haziran'da İzban ile 1 milyon
938 bin 664 vatandaşımız se-
yahat etti." lANKARA-AA

U Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, Kurban Bay-
ramı tatilini kapsayan 14-22 Haziran tarihlerinde demir yolu
projeleriyle 7 milyon 519 bin 428 yolcu taşındığını ifade etti.

FOTOĞRAF: AA

Kurban Bayramı tatilinde demir
yollarını 7,5 milyon kişi kullandı
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Ziyaret ettiği Malatya Kayısı Kent,
Yeşilyurt ve Battalgazi Muhtarlar
Dernek Başkanları AK Parti Ma-
latya Milletvekili İnanç Siraç
Kara Ölmeztoprak’a teşekkür
ederek, vatandaşların istek ve
taleplerinin mahalle muhtarları
ile istişare edilerek değerlendi-
rilmesinin önemine vurgu yaptı.
AK Parti Malatya Milletvekili
İnanç Siraç Kara Ölmeztoprak,
Malatya Kayısı Kent, Yeşilyurt
ve Battalgazi Muhtarlar Dernek-
lerini ziyaret ederek mahalle
muhtarları ile deprem bölgesi
Malatya’da sürdürülen imar, inşa
ve ihya çalışmaları hakkında fikir
alışverişinde bulundu. AK Parti
İl Başkan Yardımcısı İlhan Doğan
ve İl Yönetim Kurulu Üyesi Mah-
mut Öner Özer, Yeşilyurt Belediye
Başkan Yardımcısı Mehmet Cü-

reoğlu, Malatya Büyükşehir Be-
lediyesi İmar Daire Başkanı Fuat
Demir, Kentsel Dönüşüm Daire
Başkanı Haluk Tozkoparan ve
Muhtarlıklar Daire Başkanı Ünal
Dilsiz ile birlikte Mahalle muh-
tarlarının talep , istek ve öneri-
lerini dinleyerek notlar alan Mil-
letvekili Ölmeztoprak’a ziyaretler
için teşekkür eden mahalle muh-
tarları depremin ortaya çıkardığı
çok sayıda sorunun Ölmeztop-
rak’ın girişimleri çözüme kavuş-

turulduğunu kaydederek mem-
nuniyetlerini ifade etti. Malatya
Yeşilyurt Muhtarlar Dernek Baş-
kanı ve Atatürk Mahalle Muhtarı
Süleyman Şahbaz Mahalle sa-
kinlerinin sorunlarının çözümü
bağlamında istişarenin önemine
vurgu yaparak, AK Parti Malatya
Milletvekili İnanç Siraç Kara Öl-
meztoprak’ın ziyaretlerinden duy-
duğu memnuniyeti dile getirdi.
Malatya Kayısı Kent Muhtarlar
Dernek Başkanı Alaaddin Aktaş

ise bir aile ortamında bir çok
defa gerçekleşen ziyaretlerin ken-
dilerini mutlu ettiğini söyleyerek,
Milletvekili İnanç Siraç Kara Öl-
meztoprak’a teşekkür etti.
Mahalle muhtarlarının talep ve
isteklerini yerinde takip ederek
çözümler üretmeye gayret ettik-
lerini kaydeden AK Parti Malatya
Milletvekili İnanç Siraç Kara Öl-
meztoprak da “Çok değerli ma-
halle muhtarlarımızla beraberiz.
Bu birlik ve beraberlik bizler için
çok önemli. Sorunları dinliyoruz,
talepler var bu talepleri en iyi
noktaya taşımaya çalışıyoruz.
Bunun yanı sıra imar, inşa ve
ihya çalışmaları sırasındaki alt-
yapı ve üst yapı taleplerini birebir
takip ederek gereken hız ve
memnuniyette sürdürülmesi için
çalışıyoruz. Bu noktada yaz dö-

nemi çalışmalarımız esnasında
alan ve saha ziyaretlerimizde
ilgili kurum yetkileri ile birebir
ziyaret ederek taleplere yerinde
müdahale ederek sorunların çö-
zümü için gayret sarf ediyoruz“
dedi. Kent merkezi ile kırsal böl-
gelerde sürdürülen saha çalış-
malarının belirli bir rota çerçe-
vesinde gerçekleştirdiklerini kay-
deden Milletvekili Ölmeztoprak,”
Yaz dönemi saha çalışmalarımız
için belirli bir rota oluşturduk.
Dolayısıyla mahalle ziyaretleri-
mizi bu rotalar doğrultusunda
ilgili kurum yetkilileri ile birlikte
gerçekleştirerek yerinde gözlem-
de bulunarak sorunları ele almak
ve mümkün olan hızla hizmet
çıtasını en üst seviyeye taşımak
için gayret gösteriyoruz.” diye
konuştu lMALATYA-İHA

Mahalle Muhtarlarından Milletvekili Ölmeztoprak’a teşekkür

Bakan Yerlikaya: Lütfen 
ama lütfen trafik kurallarına
uyalım, emniyet kemeri
takmayı ihmal etmeyelim

Malatya CHP İl Binası önünde
vatandaşlara seslenen CHP Li-
deri Özgür Özel, 31 Mart’ta
yapılan yerel seçimlerde tek
başlarına yüzde 38 oy aldık-
larını belirterek, bunun Cum-
huriyet tarihinin en başarılı
oy oranı olduğunu söyledi.
CHP Genel Başkanı Özgür
Özel, Malatya ziyareti kapsa-
mında son olarak il binası
önünde düzenlenen mitingde
partililerle bir araya geldi. Ma-
latya’nın da içerisinde bulun-
duğu 11 ilde yaşanan asrın
felaketi sonrası hükümetin 1
yılda sözünü verdiği evlerin
Malatya’da sadece yüzde 7’isi-
nin teslim edilebildiğini ifade
eden Özel, “Buradan hükümete
sesleniyorum. Malatya’da, Ha-
tay’da, Adıyaman’da, Kahra-
manmaraş’ta da sıkıntı çok bü-
yük. Bu depremzedeler mağ-
durdur ve devlet onlara hala
belirsizlikle, hala onlar borç-
landırılarak hala onlardan bir
şeyler almaya çalışarak dav-
ranmaktadır. Devlet devletliğini
gösterecek, bu acıları dindire-
cek. Devlet bu sıkıntıyı çöze-
cektir, çözemiyorsanız bırakın
kardeşim biz çözelim” dedi.
Deprem bölgesindeki kiracılara
verilen kira yardımının kesil-
mesini de eleştiren Özel, bu

kararın bir an önce geri alın-
masını ve evler teslim edilene
kadar kira yardımlarının sür-
dürülmesini istedi. Malatya’nın
tarımda en büyük geçim kay-
nağı olan kayısıya da değinen
CHP Genel Başkanı Özel, artan
maliyetlere rağmen çiftçiden
alınan kayısının fiyatının ye-
tersiz olduğunu ifade ederek
Toprak Mahsulleri Ofisi’nin ka-
yısı alımına devam etmesi ge-
rektiğini dile getirdi. Son yerel

seçimlerde Malatya’da CHP’li
belediyeleri muhafaza etmenin
yanı sıra Doğanşehir ve Yazıhan
ilçelerini de kazandıklarını ha-
tırlatan Özel, “Malatya’da 5 be-
lediye aldık. Her biri birbirinden
kıymetli ilçelerimiz. Bütün baş-
kanlarımız her 2 kişiden birinin
oyunu aldılar. Hepsi ceplerinde
çok önemli bir anahtar taşı-
yorlar. Bu anahtar ne para ka-
sasının, ne belediyelerinin giriş
kapısının anahtarıdır. Emin olun

dürüst çalıştıklarında, halkçı
belediyecilik yaptıklarında, israf
değil hizmet ettiklerinde he-
pimiz göreceğiz ki 5 değerli
başkanımızın elindeki anah-
tarlar da Atatürk’ün partisinin
yeniden iktidarının anahtar-
larıdır” diye konuştu. Hükü-
metin ekonomik programlarını
da eleştiren Özel, CHP iktida-
rında halkın yanında olarak
tüm sorunları çözeceklerinin
sözünü verdi. lMALATYA-AA

CHP Genel Başkanı Özgür Özel
Malatya’da partililerle buluştu

Muş'un Korkut ile Filistin'in Salfeet
belediyeleri arasında "kardeş be-
lediye" protokolü imzalandı. Korkut
Belediyesinde düzenlenen "kardeş
belediye" protokolü imza progra-
mında konuşan Korkut Belediye
Başkanı Haşim Arık, Türkiye ve
Filistin arasındaki dostluk ve iş-
birliği tarihinin oldukça köklü ve
derin olduğunu söyledi. İki ülke
arasındaki ilişkilerin hem tarih
hem de ortak stratejiler üzerinde
kurulduğunu ifade eden Arık, şun-
ları kaydetti: "Türkiye'nin Filistin
halkına yardımı ve desteği, sadece
siyasi düzeyde değil, insani yardım,
sağlık, eğitim ve altyapı projeleri
gibi alanlarda da kendini göster-
miştir. Türkiye, Filistinlilere yönelik
insani yardım organizasyonları
düzenlemiş, eğitim ve sağlık ala-
nında Filistin'deki altyapıyı güç-
lendirmeye yönelik projelere kat-
kıda bulunmuştur."

Son yıllarda da Türkiye'nin, Fi-
listin'e olan desteğini sürdürdüğünü
vurgulayan Arık, "Türkiye, Filistin
halkının ulusal haklarını uluslar-
arası platformlarda savunmaktadır.
Şu an Filistin topraklarında devam

eden soykırımı telin ediyor ve Fi-
listin ulusunun haklı mücadelesinin
yanında yer aldığımızı bir kez
daha ifade etmek istiyorum." diye
konuştu. Salfeet Belediye Başkanı
ve Filistin Belediyeler Birliği Baş-
kanı Abdul Karim Al-Zubaidi de
Filistin'de direnişin bitmeyeceğini,
Filistinlilerin cihada devam ede-
ceğini dile getirdi. Filistin'in yıl-
lardan bu yana zulüm altında ol-
duğunu ifade eden Zubaidi, şunları
kaydetti: "Oradaki durum med-
yanın yansıttığından daha kötüdür.
Filistin'de direniş bitmeyecek. Al-
lah'ın izniyle er ya da geç kaza-
nacağız. Salfeet Belediyesi olarak
bu dördüncü kardeşlik protoko-
lümüz. Daha önce bazı belediye-
lerle kardeş belediye anlaşmamız
oldu. Korkut Belediyesi ile ortak
projelerimizi hayata geçireceğiz.
Umarım bu ilişki devam edecek.
Hem Salfeet halkı için hem de
Korkut halkı için faydalı projeler
sunacağımıza inanıyorum. Hepi-
nizi Filistin'e davet ediyorum. Fi-
listin halkı sizlere teşekkür ediyor.
Özellikle Türkiye halkına özel bir
sevgisi var." lMUŞ-AA

Filistin’in Salfeet ile Muş’un Korkut
belediyeleri “kardeş” oldu

umhurbaşkanı
Yardımcısı Yılmaz,
Türkiye'nin satın

alma gücü paritesinde (SAGP)
gelişmiş ülkelere yakınsama
sürecine ilişkin, "Amacımız is-
tikrar içinde kalkınmamızı sür-
dürmek ve yüzde 100 oranını
aşmaktır." dedi. Cumhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Tür-
kiye'nin satın alma gücü pari-

tesinde (SAGP) gelişmiş ülke-
lere yakınsama sürecini başa-
rıyla sürdürdüğünü belirterek,
"OECD ortalamasına yakınsa-
ma oranı 2002'deki yüzde 35
seviyesinden 2023'te yüzde 72
seviyesine yükselmiştir." ifade-
sini kullandı. Yılmaz, sosyal
medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, SAGP'ın standart bir
mal ve hizmet sepetinin farklı

ülkelerdeki fiyat oranı olarak
tanımlandığını anımsattı.
OECD, IMF ve Eurostat tanımlı
üç farklı SAGP bulunduğuna
işaret eden Yılmaz, şunları kay-
detti: "Siyasi istikrarı yakalayan
ülkemiz, 2002'den günümüze
gelişmiş ülkelere yakınsama
sürecini başarıyla sürdürmek-
tedir. 2002'de 9 bin 279 dolar
olan OECD tanımlı SAGP cin-

sinden kişi başına gelirimiz
2023'te 42 bin 529 dolar olarak
gerçekleşmiştir. OECD ortala-
masına yakınsama oranı
2002'deki yüzde 35 seviyesin-
den 2023'te yüzde 72 seviye-
sine yükselmiştir. 2002'de 7
bin 605 avro olan Eurostat ta-
nımlı SAGP cinsinden kişi ba-
şına gelirimiz ise 2023'te 4 ka-
tına çıkarak 27 bin 600 avroya

kadar yükselmiştir. AB ortala-
masına yakınsama oranı
2002'de yüzde 38 iken 2023'te
yakınsama oranı yüzde 73'e
ulaşmıştır. Amacımız istikrar
içinde kalkınmamızı sürdürmek
ve yüzde 100 oranını aşmaktır.
Dört yıllık seçimsiz dönemde
sağlayacağımız dönüşümler bu
amaca ulaşmamıza büyük katkı
sağlayacaktır." lANKARA-AA
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Cevdet Yılmaz: Amacımız istikrar 
içinde kalkınmamızı sürdürmek

Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Yılmaz, Tür-
kiye'nin satın alma
gücü paritesinde

(SAGP) gelişmiş ülke-
lere yakınsama süre-
cine ilişkin, "Amacı-
mız istikrar içinde
kalkınmamızı sür-
dürmek ve yüzde

100 oranını aşmak-
tır." dedi.
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 9 gün-
lük Kurban Bayramı tatili boyunca
emniyet kemeri takmanın önemini
vurguladıklarını belirterek, tatilden
dönecek sürücülere, "Emniyet ke-
meri takmayı ihmal etmeyelim."
uyarısında bulundu. Yerlikaya, sos-
yal medya hesabından, Kütahya'da
kaza yapan yolculara, olaydan yak-
laşık 1 saat önce Eskişehir'de, İl
Emniyet Müdürlüğü Trafik Denet-
leme Şubesi ekiplerince, emniyet
kemeri taktırıldığına ilişkin vide-
ouyu paylaştı. 9 günlük Kurban
Bayramı tatili boyunca trafik ekip-
lerinin sürücüleri bilgilendirdiğini
ve bilgilendirmeye devam ettiğini
belirten Yerlikaya, sosyal medya
mesajlarında, araçlarda ve otobüs
yolculuklarında emniyet kemeri
takmanın önemini vurguladıklarını
aktardı. Trafik polislerinin de oto-
büslerde emniyet kemeri kontrolleri
yaptığını ifade eden Yerlikaya, bu-
nun en çarpıcı örneğinin Bursa-
Antalya seferini yapan bir otobüste
yaşandığını bildirdi. Trafik ekiple-
rinin otobüsteki yolculara uyarılarda
bulunduğunu ve emniyet kemeri
takmanın hayat kurtardığını söy-
lediğini aktaran Yerlikaya, şunları
kaydetti: "Otobüs Kütahya'da maa-
lesef şarampole yuvarlandı. Ancak
yolcularımızın emniyet kemerleri
takılıydı. Kazada 5 vatandaşımız
hafif yaralandı ve tedavileri yapıl-
dıktan sonra taburcu edildiler.
Kaza geçiren yolcular, Eskişehir
çıkışında otobüslerini trafik polis-
lerinin kontrol ettiğini ve emniyet
kemeri konusunda kendilerini
uyardıklarını söylediler. Sevgili sü-
rücülerimiz, Kurban Bayram tatil
dönüşü devam ediyor. Yollarımızda
trafik yoğunluğu yaşanıyor. Lütfen
ama lütfen trafik kurallarına uya-
lım. Emniyet kemeri takmayı ihmal
etmeyelim. Cep telefonuyla ara-
mıza mesafe koyalım. Bu uyarıları
dikkate alalım ki yolun sonu bay-
ram olsun." lANKARA-AA
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K Parti Diyar-
bakır İl Baş-
kanlığı, 12 ki-

şinin hayatını kaybettiği
yangın felaketiyle ilgili
yaptığı açıklamada, dev-
letin ilgili kurumlarına
22.15’te gelen ihbarla
ekiplerin yangın alanına
kısa sürede ulaştığı ve
söndürme çalışmalarının
başlatıldığı ifade edildi.
Olay yerine ilk ekip ve
ambulansın saat 22.35’te
ulaştığı ifade edilen açık-
lamada, “Gece boyunca
toplamda 24 adet am-
bulans, 3 UMKE timi ve
89 sağlık personeli, 11
araç ve 28 kişilik orman
ekibi, 15 araç ve 60 per-
sonel ile itfaiye, 3 ko-
mando timi, 4 JÖH timi,
1 OYİ timi, 2 JASAT timi
ve 100 jandarma perso-
neli ile jandarma, 24
araç ve 98 kişi ile AFAD
ekipleri, 10 itfaiye aracı
ve 1 yangın söndürme
uçağı ile yangına müda-
halede bulunmuşlardır.
Ayrıca Çınar Kaymaka-
mımız olayın akabinde
yarım saat içinde alana
intikal etmiş, Diyarbakır
Valimiz ve İl Jandarma
Komutanımız da saat
24.00 dolaylarında yine
aynı şekilde alanda hazır
bulunarak koordinasyo-
nu sağlamışlardır” de-
nildi. Açıklamada, “Va-
tandaşlarımızın da yar-
dımıyla traktörlerle yan-
gının önü kesilerek bü-
yümesi engellenmiştir.
Yangının çıktığı bölgede
inceleme yapılırken, çev-
re köylerde yaralı ve ka-
yıp vatandaşlarımızın ol-
duğu ihbarı üzerine ilgili

mercilere ihbar edilmiş,
kolluk kuvvetlerimiz ça-
lışmalarını yoğunlaştır-
mıştır. Şanlıurfa, Mardin
ve diğer çevre illerden de
gelen AFAD, jandarma,
orman ve diğer ekipler
aktif şekilde müdahaleyi
sürdürmüş, bu yoğun mü-
cadele neticesinde saat
02.00 sularında yangın ta-
mamen kontrol altına alın-
mış, soğutma çalışmalarına
devam edilmiştir” ifadele-
rine yer verildi.

DEM Parti’nin yapmış
olduğu açıklamaların ta-
mamen asılsız olduğu be-
lirtilen açıklamada, şöyle
denildi: “DEM Partisi’nin
yapmış olduğu açıklama-
lar tamamen asılsız olup,
gece boyunca sosyal
medyada yaptıkları algı
ve provokatif paylaşımlar
dışında bir katkıları gö-
rülmemiştir. Ne yazık ki,
Diyarbakır Büyükşehir
Belediye Başkanı başta
olmak üzere partilerinin

belediye başkanları saat
02.30 sularında yangın
kontrol altına alındıktan
sonra olay yerinde gö-
rülmüştür. Bunların yanı
sıra, yaralı hayvanların
ve diğer hayvanların su
ihtiyacını karşılamak için
ilgili kurumlarımız sabah
saatlerinde Diyarbakır
Büyükşehir Belediye-
si’nden su talep etmiş
ancak bu saat itibarıyla
hiçbir geri dönüş alama-
mıştır. Hayvanların teda-
vileri ise Dicle Üniversi-
tesi Veterinerlik Fakültesi
hocaları ile Tarım Orman
İl Müdürlüğü veteriner-
leri tarafından koordineli
bir şekilde devam etti-
rilmektedir.”

Devletin tüm kurum-
larının yangın gibi acil
durumlarda en hızlı ve
etkili müdahaleyi sağla-
mak için sürekli olarak
hazırlıklı durumda oldu-
ğu belirtilen açıklamada,
“Yangının ilk anından iti-

baren gösterilen hızlı ve
etkili müdahale, daha
büyük kayıpların önüne
geçilmesini sağlamıştır.
Yaşanan bu üzücü olay
üzerinden siyasi rant
devşirilmeye çalışılması-
na ve kamuoyunu yanıl-
tıcı bilgilerle yönlendir-
meye çalışan sosyal med-
ya provokasyonlarına fır-
sat verilmemelidir. Bu
meselenin suistimal edil-
memesi gerekmektedir.
İl başkanımız, milletve-
killerimiz ve tüm teşkilat
mensuplarımız olayın ya-
şandığı ilk andan itiba-
ren seferber olmuş, yan-
gında yaralanan vatan-
daşlarımızı hastanede zi-
yaret edip, sağlık durum-
ları ile yakından ilgilen-
meye devam etmektedir.
Vefat eden vatandaşları-
mıza tekrardan Allah’tan
rahmet, yaralılarımıza
acil şifalar diliyoruz” diye
ifade edildi. 

lDİYARBAKIR-İHA
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AK Parti Diyarbakır İl Başkanlığı, Diyarbakır’ın Çınar ilçesi ile Mar-
din’in Mazıdağı ilçesi arasında çıkan yangına ilişkin açıklama yaptı.

AK Parti Diyarbakır İl Başkanlığı’ndan
yangın felaketiyle ilgili açıklama

TBMM Genel Kurulu,
kripto varlıklara ilişkin
düzenlemeler içeren ka-
nun teklifinin görüşme-
lerine başlayacak. AA
muhabirinin aldığı bilgi-
ye göre, haftalık çalış-
masına 25 Haziran Salı
günü başlayacak Genel
Kurul, Sermaye Piyasası
Kanununda Değişiklik
Yapılmasına Dair Kanun
Teklifi'ni ele alacak. Tek-
life göre, kripto varlık
hizmet sağlayıcıların ku-
rulabilmesi ve faaliyete
başlaması için Sermaye
Piyasası Kurulundan
(SPK) izin alınması zo-
runlu olacak.

İzin almaksızın kripto
varlık hizmet sağlayıcısı
olarak faaliyet yürüttüğü
tespit edilen gerçek kişi-
ler ve tüzel kişilerin yet-
kililerine üç yıldan beş
yıla kadar hapis ve 5 bin
günden 10 bin güne ka-
dar adli para cezası ve-
rilecek. Zimmet suçunu
işleyen kripto varlık hiz-
met sağlayıcı yönetim
kurulu başkan ve üyeleri
ile diğer mensupları, 8
yıldan 14 yıla kadar ha-
pis ve 5 bin güne kadar
adli para cezası ile ceza-
landırılacak. Her yıl plat-
formların bir önceki yılki
faiz gelirleri hariç tüm
gelirlerinin yüzde biri
SPK, yüzde biri de TÜ-

BİTAK bütçesine ilgili yı-
lın mayıs ayı sonuna ka-
dar ödenip gelir olarak
kaydedilecek. Kripto var-
lık hizmet sağlayıcılığı
faaliyeti yürütenler, yü-
rürlük tarihinden itibaren
bir ay içinde faaliyet izni
almak üzere gerekli baş-
vuruları yapacaklarına
veya müşteri hak ve
menfaatlerini zarara uğ-
ratmadan üç ay içerisin-
de tasfiye kararı alacak-
larına dair bir beyan sun-
mak zorunda olacak.
Yurt dışında yerleşik krip-
to varlık hizmet sağlayı-

cılar, Türkiye'de yerleşik
kişilere yönelik faaliyet-
lerini kanunun yürürlüğe
girdiği tarihi takip eden
üç ay içerisinde sonlan-
dıracak.
Google, "dijital telif"
için Meclis'e geliyor

Dijital Mecralar Ko-
misyonu, AK Parti Hatay
Milletvekili Hüseyin Yay-
man başkanlığında "di-
jital telif" gündemiyle
toplanacak. Komisyon,
Google yetkililerini din-
leyecek. Sağlık Bakanlığı
yetkilileri de İnsan Hak-

larını İnceleme Komis-
yonunu "hükümlü ve tu-
tuklulara verilen sağlık
hizmetleri" hakkında bil-
gilendirecek. Salı ve çar-
şamba günleri Mecliste
grubu bulunan siyasi
partilerin grup toplan-
tıları yapılacak. Cum-
hurbaşkanı ve AK Parti
Genel Başkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Kurban
Bayramı sonrasında ça-
lışmalarına yeniden baş-
layacak Meclis'te, parti-
sinin grup toplantısına
katılarak konuşma ya-
pacak. lTBMM-AA

Televizyon seyircisinin alışkanlıkları
değişti. Eski model tüplü televiz-
yonu olanlar bile küçük bir cihaz
edinerek televizyonunu akıllı hale
getiriyor. Pek çok farklı mecraya
erişme şansını yakalıyorlar. Tel-
evizyonun şimdi çok fazla alter-
natifi var.

Diğer taraftan, televizyonların
bu değişikliği pek de umursama-
dığını görüyoruz. Seyirciye sürekli
negatif duygular empoze eden,
toplumsal çürümeye yol açacak
içerikler hala yayında. Koskoca
ulusal kanallar gece/gündüz dizi
tekrarı yayınlayan dizi çöplüğü
haline geldiler. Birkaç kaliteli örnek
dışında diziler, sosyal/kültürel yoz-
laşmaya yaptıkları önemli katkıyla
hala yayındalar. Haber kanallarında
cinayet haberleri, kadına ve çocuğa
şiddet içerikli görüntüler sırf reyting
uğruna, bu tür olayları normal-
leştirir tarzlarda yayınlanıyor. Dün-
ya televizyonları toplumun moralini
ve kültürünü daha yükseğe taşı-
yacak yayınlar yaparken, bizde sü-
reç tam tersine işliyor.

Sorun çok. Televizyonlardaki
kalitesiz içerik ve toplumsal yoz-
laşmaya yol açan etkiler meselesi
belki de en önemlisi. Tabii bu söz-
lerimiz ülkesi ve halkı için sorum-
luluk duygusu taşıyanlara. Yoksa
sırf gelir elde etmek amacıyla rey-
ting adlı rakamlar için yaşayanlara
söyleyecek söz kalmadı. Herkes
farkında, kanal sayısı arttıkça kalite
düştü. İlk zamanlar, çok kanal de-
mokrasinin gereğidir, toplumda
çok sesliliği sağlar diyenler olmuştu,
hatırlıyoruz. Öyle olmadığı, çok
seslilikle alakalı bir sonuç çıkmadığı
netleşti ama kanal çokluğunu de-
mokrasiyle ilişkilendirenler yüzlerce
kanalın hala ne yayınladığını görüp,
görmezden geliyorlar. Bu yüzden
önce demokrasi anlayışımızı sor-
gulasak iyi olacak. Hem sosyal ha-
yatımıza, hem de ekranlara baktı-
ğımızda görünün o ki; biz demok-
rasiyi Batı’daki örneklerinin tam
tersine, kuralsızlık olarak anlıyoruz.
Demokrasiyi kuralsızlık olarak al-
gıladığınızda, hukuk insanların ya-
rarına işlememeye başlıyor. Laf sı-
rası geldiğinde hukukun üstünlüğü
diyerek demokrasiyi savunanlar,
hukuk kuralları uygulandığında,
vay bu demokrasiye aykırı diyerek
veryansın etmeye başlıyorlar. Bu
bizim ülkemize has bir durum.
Batı’yı beğenen çok insanımız var,
ama çoğu da farkında değiller;
orada meziyet olarak nitelediğimiz
pek çok hadise, demokrasinin as-
lında kurallara uymakla hayat bul-
duğunu gösteriyor. Bu durum med-
ya ve dolayısıyla televizyon ya-
yıncılığı için de geçerli. Demek ki
neymiş; televizyonun reklam pas-
tasından değil de, patronun ce-
binden destek alarak ayakta kal-
ması demokrasiye pek katkı sağ-
lamıyormuş. Evet acı gerçek bu,
çoğu televizyon, sahibinin diğer
sektörlerdeki yatırımlarından elde
ettiği gelirlerle ayakta kalıyor. Rek-
lam pastası denilen şey önemliydi
ve seyircinin beğendiği program-
ların reklam alarak para kazanması

anlamına geliyordu. Şimdi çok
fazla sayıda kanal olunca ortada
reklam pastası filan kalmadı. Pat-
ronun cebinden sübvanse ettiği
kanallar seyircinin beğenisini dik-
kate alarak değil, patronun bek-
lentileriyle yayın politikalarını be-
lirliyorlar. Bunun sonucunda da
“genellikle” yayının kalitesinde
artış değil, politize olmuş bir ya-
yıncılık anlayışı ortaya çıkıyor.

Hani demokrasinin temel unsur-
larından birisi milletin egemenliği,
diğeri de kamu yararıdır deniyordu
ya, söz medyaya gelince nedense
bunu pek önemsemiyoruz. O halde
açıkça ifade edelim; halkın aleyhine
işleyen bir yayıncılık süreci yaşanı-
yorsa bu durum demokrasiyle bağ-
daştırılamaz. “Seyirci böyle istiyor”
kolaycılığıyla es geçilecek konular
değil bunlar. Zaten bu yanlış bakış
açısı, kalitesizliğin ve yozlaşmanın
yıllardır lokomotifi oldu. “Seyirci
kendisine sunulanlar arasından be-
ğendiğini izler” cümlesi yayıncılıktaki
tercih seçeneklerini daha doğru
ifade ediyor. Önemli olan seyirciye
seçenekler sunmaktır, demokrasi
anlayışıyla bağdaşabilecek yayıncılık
da bu noktada başlar. İnsanlara ka-
rısını dövmeyi, ailesini öldürmeyi,
çocuklarını sokağa atmayı hatta kat-
letmeyi içeren, toplumsal anlamda
milyonda bir gerçekleşen adli olayları
çok raslanan, sıradan hadiselermiş
gibi her gün ekrana getirirseniz, bu
topluma zarar verirsiniz. Kötü ör-
nekler kötülüğe götürür, iyilik için
insanlara iyileri sunmak gerekiyor.
İnsanlardan gerçekleri saklamak
suçlamasıyla ya da ideolojik tabanlı
bir sosyal gerçekçilik adına bu yoz-
laştırıcı tarzı benimseyenlerin amacı
topluma zarar vermek mi acaba
diye sorgulamak gerekiyor. Bu tür
adli olayları bırakın gazetelerin
üçüncü sayfalarında isteyenler oku-
sun, ama televizyon görselliğiyle
farklı bir etkiye sahip.

Bu anlamda televizyon sektörü-
nün yasa dışılığı takip edip ceza
yağdıran bir kuruma değil, yönlen-
dirici olan, projeler üreten ve sektöre
öncülük eden sektörel etkili bir ku-
ruluşa ihtiyacı var. Bırakınız yasalara
aykırılığı savcılıklar ve ilgili mah-
kemeler takip etsin, sektöre öncülük
edecek kurumları asli görevine dön-
dürelim. Tabii önce bu kurumları
siyasetin emrinde ve üyeleri siyasi
partilerce belirlenen abes yönetim-
lerden kurtarmak gerekiyor.

Televizyon yayıncılığında eleştiri
ve sorun çok, ama devlete düşen
görevler de çok. Öncelikle sektördeki
kanal sayısını makul bir sayıya in-
dirgeyip, televizyonların reklam ile
kendisine yetecek hale gelmesini
sağlamak gerekiyor. İkinci olarak da
sektördeki yönlendirici, öncü ku-
rumları tekrar yayıncılıkla ilgili eski
görevlerine döndürmek, medyadaki
yasadışılığı kontrol edecek uzmanlık
alanı hukuk olan yeni kurumlar oluş-
turmak gerekiyor. Tabii bütün bunları
gerçekleştirmek için kararlılık gere-
kiyor. Bunun için de demokrasinin
uygulanan kurallar rejimi olduğuna
inanan kadrolara ihtiyaç var. Umarım
çok geç kalınmaz.

Televizyon yayıncılığında
kalite sorunu

Cumhurbaşkanlığı İle-
tişim Başkanlığı De-
zenformasyonla Mü-
cadele Merkezi
(DMM), bazı sosyal
medya hesaplarından
paylaşılan "Akrabala-
rınızı, e-Devlet üzerinden akraba-
lıktan çıkarabilirsiniz" iddiasının doğ-
ru olmadığını bildirdi. DMM, X he-
sabından, bazı sosyal medya hesap-
larındaki paylaşımlara ilişkin açık-
lama yaptı. Türkiye'nin dijital plat-
formu e-Devlet Kapısı'nda, "Akraba

İlişiği Kesme
İş lemler i "
gibi bir hiz-
metin bulun-
m a d ı ğ ı
anımsatılan
açıklamada,

"Bahse konu iddialara dayanak olarak
gösterilen ekran görüntüleri, e-Devlet
Kapısı'ndaki bir hizmete ait değildir.
Görüntüler, dijital ortamda manipü-
lasyon amaçlı hazırlanmıştır. Asılsız
iddialara itibar etmeyiniz." ifadelerine
yer verildi. lANKARA-AA

TBMM’de bu hafta kripto varlıklara ilişkin
kanun teklifinin görüşmelerine başlanacak
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DMM, “Akrabalarınızı e-Devlet üzerinden 
akrabalıktan çıkarabilirsiniz” iddiasını yalanladı
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İsrail'in 7 Ekim 2023'ten
beri saldırılarını sürdü-
rüp yardım girişini en-

gelleyerek büyük bir "in-
sani felakete" neden ol-
duğu Gazze Şeridi'nde

son bir haftada 4 çocu-
ğun daha açlıktan öldü-

ğü bildirildi.
Gazze Şeridi'nin kuzeyindeki Kemal Ad-
van Hastanesi Müdürü Hüsam Ebu Sa-
fiye, düzenlediği basın toplantısında,
"Son saatlerde yetersiz beslenme nede-
niyle hastanede bir çocuğumuzu kay-
bettik." dedi. Yetersiz beslenme nedeniyle
hastaneye getirilen çocuklardan son bir
hafta içinde 4'ünün yaşamını yitirdiğini
ifade eden Ebu Safiye, son iki hafta

içinde de yetersiz beslenme ve sıvı kaybı
nedeniyle 250 çocuğun hastaneye geti-
rildiğini kaydetti. Ebu Safiye, zorluklara
ve İsrail tarafından sağlık ekipleri ve
kurumlarının hedef alınmasına rağmen,
özellikle enfeksiyon ve salgının yayılması

ile Gazze'nin kuzeyini saran kıtlık ve
ölümler karşısında her zaman Gazze
halkının yanında olmaya devam ede-
ceklerini söyledi. Uluslararası kuruluşlara,
gıda, içme suyu, yakıt ve çöplerin te-
mizlenmesi için gerekli ekipmanın giri-

şine izin verilmesi de dahil olmak üzere
Gazze'nin kuzeyine yönelik yardım ça-
balarını güçlendirmeleri çağrısında bu-
lunan Ebu Safiye, "Önümüzdeki günlerde
daha fazla hasta ve kronik rahatsızlığı
olanların şehit olabileceği bir sağlık fe-

laketiyle karşı karşıyayız." diye konuştu.
Gazze'deki hükümetin medya ofisinden
17 Haziran'da yapılan yazılı açıklamada,
İsrail ve ABD yönetiminin, insani yardım
ve gıda konusunu Gazze Şeridi'ndeki
sivillere karşı siyasi baskı aracı olarak
kullandığı, açlığı derinleştirdiği ve insani
durumu kasten ağırlaştırdığı ifade edil-
mişti. Medya ofisi, 3 Haziran'da yaptığı
açıklamada ise Gazze'de 3 bin 500 ço-
cuğun açlık sebebiyle ölümle yüz yüze
olduğunu duyurmuştu.

İsrail'in 7 Ekim'den bu yana Gazze
Şeridi'ne düzenlediği saldırılarda en az
15 bin 694’ü çocuk, 10 bin 279'u kadın
olmak üzere 37 bin 551 Filistinli öldü,
85 bin 911 kişi yaralandı. Enkaz altında
halen binlerce ölü olduğu bildirilirken,
halkın sığındığı hastane ve eğitim ku-
rumları hedef alınarak sivil altyapı da
tahrip ediliyor. lGAZZE-AA

Yapay zeka, bize eşitsizliklerin ve ön
yargıların aynasını tutar. Bu aynanın

karşısında gördüğümüz görüntüyü de-
ğiştirmek istiyorsak, değişimi önce ger-

çek dünyada başlatmamız gerekiyor

İsrail saldırıları altındaki Gazze’de bir haftada 4 çocuk daha “açlıktan” öldü

Yapay zeka araçları ırkçılığı nereden öğrendi?
BÜŞRA BEGÇECANLI

nadolu Ajansı Muhabiri
Büşra Begçecanlı, yapay
zeka verilerinin nasıl oluş-

tuğunu ve Batılı olmayan toplumlara
karşı neden ön yargılı içerik ürete-
bildiğini AA Analiz için kaleme aldı.

Yapay zeka teknolojisi ve araçla-
rıyla 2023'te ilk kez tanışan dünya
toplumları, bu dönüm noktası olayı
gündeminden hiç düşürmedi. Yapay
zeka modellerinin günlük hayatta
kullanımı genişledikçe bu teknoloji-
lerin basmakalıp yaklaşımları ve ön
yargıları da sorgulanır oldu. Bu ko-
nuda en hararetli tartışılan konu-
lardan biri de "Yapay zeka ırkçı mı?"
sorusudur. Elimizde bu soruya "evet"
cevabını verebilecek kadar veri ve
kanıt da mevcut.
Midjourney'nin
basmakalıp çizimleri

Dünyanın en ünlü görsel yapay
zeka araçlarından biri olan Midjo-
urney'i ele alacak olursak, bu plat-
forma "Müslüman kadın ve adam"
komutlarını girdiğinizde insanlar ge-
nelde esmer, kadınlar oryantalist bir
anlayışla güzel, erkekler ise görece
çirkin resmediliyor. Bir başka örnekte,
"bir İngiliz kadınının günlük hayatı"
komutuna karşılık ise çalışan, mutlu,
özgürlüğü çağrıştıracak şekilde saçları
uçuşan veya seyyah bir İngiliz kadını
resmediliyor. Ancak aynı komutu
"Cezayirli kadın" olarak verdiğinizde
ise eski evinin bir köşesinde oturan,
mutsuz bir kadın temsil ediliyor.
Müslüman Kadın

Tam bu noktada Anadolu Ajansı
Ayrımcılık Hattı'nın yaptığı bir araş-
tırmadan bahsedebiliriz. Ayrımcılık
Hattı, Midjourney'nin "Gazze'de ya-
şayan bir aile" komutuna ürettiği fo-
toğrafları inceleyerek yapay zekanın
Gazze'yi nasıl gördüğünü araştırdı.
Araştırmada ele alınan toplam 120
karenin 38’inde aile üyeleri arasında
genç ya da yetişkin bir erkek yok. 10
fotoğrafta ise erkekler hatalı şekilde
kadın kıyafetleri içerisinde resmedil-
miş. Fotoğraflarda Gazze’deki hemen
hemen tüm evler, yıkık ve çatışmadan
zarar görmüş halde. 120 kareden sa-
dece 21’inde aileler mutlu olduklarını

anımsatacak şekilde tebessüm ediyor.
90’dan fazla karede ise aile üyelerinin
yüzlerinde üzüntü, endişe ve korku
halinin hakim olduğu görülüyor.
Müslüman Temsili

Bu sonuç ise bize şu soruyu sor-
duruyor; yapay zeka, kültürleri ve
toplumları bu şekilde, ön yargılı ve
basmakalıp bir anlayışla resmetmeyi
nereden öğrendi? Bu sorunun ceva-
bını bulabilmek için öncelikle görsel
yapay zeka araçlarının nasıl eğitil-
diğine, nasıl işlediğine ve nasıl öğ-
rendiğine bakmamız gerekiyor.
Yapay zeka araçları
nasıl eğitilir?

Öncelikle şunu belirtmeliyiz ki
yapay zeka modellerinin, eğitim ve
öğrenme süreci için temel gıda mad-
desi verilerdir. Yapay zeka aracı önce
görsel verileri toplamaya başlıyor.
Görsel yapay zeka araçları için veri
toplama süreci, açık kaynaklı veri
setleri, internet taraması, kullanıcı-
ların sağladığı veriler, mobil uygu-
lamalar ve nesnelerin interneti gibi
çeşitli kaynaklardan yapılıyor. Bu
veri setleri, dünya genelindeki farklı

kültürleri, ırkları ve demografik özel-
likleri içeren milyonlarca görüntüden
oluşuyor. Yapay zeka ne kadar çok
veri havuzuna ulaşırsa, ürettiği mo-
deller daha doğru ve gerçekçi çıktılar
veriyor.

Ardından veri temizleme ve eti-
ketleme aşamasına geliyoruz. Top-
lanan veriler içerisinde gereksiz, ha-
talı olanlar temizleniyor. Kalan sağ-
lam veriler eğitilmek üzere etiketle-
niyor. Etiketleme işlemi, her bir
görsel nesnenin ne olduğuna dair
yapılan işaretlemedir. Bir kedi gö-
rüntüsü üzerine "kedi" etiketi, kalem
nesnesinin üzerine "kalem" etiketi
koyulur. Etiketleme manuel veya
otomasyon sistemlerle yapılabilir.
Örneğin Microsoft’un etiketleme gör-
evi için sadece Hindistan’da 1 mil-
yondan fazla kişiyi günlük 1 doların
altında çalıştırdığını biliyoruz.

Bu işlenmiş ve etiketlenmiş veriler,
makine öğrenimi modellerinin eğitimi
için kullanılır. Derin öğrenme algo-
ritmaları, temiz veriler sayesinde be-
lirli kalıpları ve özellikleri öğrenir.
Modellerin eğitilmesiyle artık doğ-
ruluk testi aşamasına geçilir. Bu aşa-
mada, modelin tahminleri gerçek

etiketlerle karşılaştırılır ve performans
metrikleri hesaplanır. Doğruluk testini
geçen modeller kullanıma hazır hale
getirilir.
Görsel ve dil tabanlı
modellerin farkı

Bu süreçten ne anlamalıyız? İlk
olarak görsel tabanlı modelleri dil
tabanlı modellerden ayırmamız ge-
rekiyor. Dil tabanlı modellere ne
anlatırsanız onu öğrenir; dolayısıyla
insan müdahalesine oldukça açık
bir alandır. Bu araçları üretenler
de Batılı şirketler olduğu için dil
tabanlı modeller tamamen Batılı
tasavvura göre şekillendirilebilir.
ChatGPT'ye "Gazze'deki tüm aileler
mutsuz ve evleri yıkık" bilgisini ve-
rirseniz size vereceği cevaplar bu
bilgi tabanlı olacaktır. Tam aksine
"Gazze’de çocuklar çok mutludur"
bilgisiyle eğitirseniz de buna göre
davranacaktır. Ancak görsel modeller
dünyadan aldığı gerçek fotoğrafları
öğrenir. Yapay zeka Instagram, You-
Tube, Google araması gibi veri mer-
kezlerinden aldığı gerçek fotoğrafları
işler. Fotoğrafların aksine bilgi öğ-
retemezsiniz. Gazzeli bir gazetecinin
Instagram hesabından paylaştığı gör-

seller "yıkık ev ve yalınayak çocuklar"
olduğu sürece yapay zeka da bu şe-
kilde öğrenmeye devam edecektir.

Bu sebeple "Görsel yapay zeka
araçları ırkçıdır" cümlesi teknik olarak
doğru olmakla birlikte anlamı biraz
karmaşıktır. Zira yapay zeka, gerçek
dünyanın bir yansımasını bize su-
nuyor ve elinde insanoğlunun yıktığı
bir dünyanın verileri var. Yapay zeka
araçlarının sunduğu sonuçlar, doğ-
rudan dünyanın ve toplumların ger-
çekliğinin bir yansımasıdır ve eğer
bu sonuçlar ırkçı veya ön yargılı çı-
kıyorsa, bu durum doğrudan araç-
ların yansıtmasından kaynaklanıyor.
Bu durum bize dünyadaki eşitsizlik-
lerin ve ön yargıların teknolojiye de
yansıdığını gösterir nitelikte. Dola-
yısıyla yapay zekanın ırkçı veya ön
yargılı sonuçlar vermesini engellemek
için öncelikle gerçek dünyadaki bu
eşitsizlikleri ve ön yargıları çözmemiz
gerekiyor. Yapay zeka, bize eşitsiz-
liklerin ve ön yargıların aynasını
tutar. Bu aynanın karşısında gördü-
ğümüz görüntüyü değiştirmek isti-
yorsak, değişimi önce gerçek dünyada
başlatmamız gerekiyor.

[Büşra Begçecanlı, Anadolu
Ajansı muhabiridir.]
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İsrail, Gazze’de 39 bin
öğrenciyi üniversite
sınavlarından
mahrum bıraktı

İsrail’in Gazze’ye saldırılarında en
az 15 Filistinli hayatını kaybetti
İsrail'in Gazze kent merkezine
düzenlediği hava ve kara sal-
dırılarında en az 15 Filistinli
yaşamını yitirdi, onlarca kişi
yaralandı. Filistin resmi haber
ajansı WAFA'nın haberine göre,
İsrail savaş uçakları, Gazze kent
merkezi ve Es-Sabra Mahalle-
sine düzenlediği şiddetli hava
saldırısında 8 Filistinli hayatını
kaybetti, yaralananlar oldu. İs-
rail savaş uçakları, Gazze'deki
Nusayrat Mülteci Kampı'nın
kuzeyindeki elektrik santrali
yakınındaki bir grup Filistinliyi
hedef aldı. Saldırıda 2 kişi öldü
ve bazıları yaralandı. İsrail
savaş uçakları ve topçuları,
Gazze kent merkezinde bulu-
nan el-Cevhera adlı binaya ya-
kın bir evi hedef aldı. Saldırıda
3 Filistinli öldü, aralarında ka-
dın ve çocukların bulunduğu
bazı kişiler de yaralandı. İsrail'in

Gazze kentinin Eş-Şati Mülteci
Kampı'nda bir eve düzenlediği
benzer saldırıda da en az 2
kişi öldü, çok sayıda yaralanan
oldu. İsrail topçuları da aralıklı
olarak Refah kent merkezini
ve güneyini hedef alırken, İsrail
uçakları da Refah'ın kuzeyin-
deki bir evi bombaladı. Gaz-
ze'deki Sağlık Bakanlığı, 20
Haziran'da yaptığı açıklamada,
İsrail'in 7 Ekim'den bu yana
Gazze Şeridi'ne düzenlediği
saldırılarda en az 15 bin 517'si
çocuk, 10 bin 279'u kadın ol-
mak üzere 37 bin 551 Filis-
tinlinin öldürüldüğünü, 85 bin
911 Filistinlinin yaralandığını
bildirmişti. Enkaz altında halen
binlerce ölü olduğu bildirilir-
ken, halkın sığındığı hastane
ve eğitim kurumları hedef alı-
narak sivil altyapı da tahrip
ediliyor.  lGAZZE-AA

İsrail’in Bogota Büyükelçisi
Kolombiya’yı terk etti

İsrailliler, Gazze Şeridi'ndeki İsrailli
esirlerin geri getirilmesi, Başbakan
Binyamin Netanyahu hükümetinin
istifası ve erken seçimlere gidil-
mesi talebiyle ülke genelindeki
gösterilerine bu hafta da devam
etti. On binlerce İsrailli, başkent
Tel Aviv başta olmak üzere, Batı
Kudüs, Hayfa, Kayserya ve Beer
Şeva'da (Birussebi) pek çok nok-
tada sokaklara çıktı. Tel Aviv'deki
Savunma Bakanlığı önünde basın
açıklaması yapan esir aileleri,
tüm İsraillileri her hafta ülkenin
çeşitli noktalarında düzenlenen
gösterilere katılmaya çağırdı. Ne-
tanyahu başbakanlığındaki hü-
kümet istifa etmediği sürece Gaz-
ze'deki Filistinli gruplarla bir esir
değişim anlaşması imzalamanın
mümkün olmadığını ifade eden
esir aileleri, "Esir takası anlaşması
olmayacak ve Netanyahu hükü-
metini devirmeden ülke normal-

leşemeyecek." ifadelerini kullandı.
Tel Aviv'deki protestoların başlıca
adreslerinden olan ve polisin de-
mir bariyerlerle kapattığı Kaplan
Caddesi'ndeki gösteriye katılan
on binlerce İsrailli de Gazze'deki
esirlerin serbest bırakılması için
takas anlaşmasının derhal yapıl-
ması talebinde bulundu. Protes-
tocular İsrail bayrakları ile Baş-
bakan Netanyahu ve hükümetin-
deki siyasetçiler aleyhinde pan-
kart, afiş ve dövizler taşıdı, cad-
dede kurulan platformda hükü-
meti eleştiren konuşmalar yaptı.
Gazze Şeridi’ndeki İsrailli esirler-
den Itzhak Elgarat’ın kardeşi
Danny Elgarat, konuşmasında,
Başbakan Netanyahu’yu suçladı.
Elgarat, Netanyahu ve hüküme-
tine hitaben, “Siyasi hayatta kal-
manız için sevdiklerimizin hayat-
larını feda etmeyi seçiyorsunuz.”
dedi. lTEL AVİV-AA
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Kolombiya'nın Gazze'de
Filistin halkına yönelik
devam eden saldırıları ge-
rekçe göstererek İsrail ile
diplomatik ilişkileri kes-
mesinin ardından İsrail'in
Bogota Büyükelçisi ülke-
den ayrıldı. İsrail'in Bo-
gota Büyükelçisi Gali Da-
gan, sosyal medya hesa-
bından paylaştığı videoda,
"Çok teşekkür ederim Ko-
lombiya. Bize karşı çok
naziktiniz. İki yıl boyunca
kerdeş ülkelerimiz ve
halklarımız arasındaki
dostluk için yorulmadan
çalıştınız. Sizi şimdiden
özlemeye başladım. Hoş-
çakalın." ifadesini kullan-
dı. Yerel basında yer alan
haberlere göre, Kolombi-
ya'nın Tel Aviv Büyükelçisi

Margarita Manjarrez de
Haziran ayının sonuna
kadar İsrail'deki diploma-
tik misyonu sona erdirecek.
Kolombiya Cumhurbaşkanı
Gustavo Petro, 1 Mayıs'taki
açıklamasında, Gazze'de
Filistin halkına yönelik de-
vam eden saldırıları nede-
niyle İsrail ile diplomatik
ilişkilerin kesileceğini bil-
dirmişti. İsrail'in Gazze'de
soykırım yaptığını vurgu-
layan Petro, "Bugün mey-
danlara inen tüm insanlık
bizimle aynı fikirde; soy-
kırım çağına geri döneme-
yiz. İnsanlığın gözleri önün-
de bütün bir halkın yok
edilmesine seyirci kalama-
yız, Filistin ölürse insanlık
da ölür." ifadesini kullan-
mıştı. lBOGOTA-AA

Filistin'de işgal altındaki Batı Şeria
ve yurtdışındaki Filistin okulla-
rında yaklaşık 50 bin öğrenci üni-
versiteye geçiş sınavına girerken,
İsrail'in 260 gündür saldırı dü-
zenlediği Gazze Şeridi'ndeki 39
bin öğrenci sınava girmekten mah-
rum kaldı. Filistin Eğitim ve Öğ-
retim Bakanlığının açıklamasına
göre, üniversiteye geçiş sınavı
"Tevcihi" bugün yerel saatle saat
09.00'da başladı ve 18 gün devam
edecek. Sınavlara Batı Şeria ile
aralarında çoğu Mısır olmak üzere
Türkiye, Katar, Romanya, Bulga-
ristan ve Rusya dahil 29 ülkede
yurt dışındaki okullarda toplam
50 bin 97 öğrenci katılıyor. Filistin
Eğitim ve Yüksek Öğrenim Ba-
kanlığı Sözcüsü Sadık el-Hadur
da basına yaptığı açıklamada, İs-
rail'in saldırıları nedeniyle Gaz-
ze'de yaklaşık 39 bin öğrenci sı-
navlara girmekten mahrum bıra-
kıldığını ifade etti. Filistin Eğitim
Bakanlığı sözcüsü Sadık el-Hudur,
AA'ya yaptığı açıklamada, bugün
başlayan üniversite geçiş sınavının
sadece Batı Şeria'da yapılabildi-
ğini, Gazze Şeridi'nde ise saldırılar
sebebiyle sınavın yapılamadığını
hatırlattı. "Gazze Şeridi'nde 430,
Batı Şeria'da 20 öğrenci olmak
üzere sınava girmesi gereken 450
öğrencinin İsrail ordusu tarafından
öldürüldüğünü" ifade eden Hudur,
Batı Şeria'da 50 bin öğrencinin
sınavlarına girdiğini ancak İsrail'in
saldırıları sonucu Gazze Şeridi'nde
yaklaşık 39 bin öğrencinin bundan
mahrum kaldığını belirtti. Filistin
Eğitim ve Öğretim Bakanlığının
açıklamasına göre, üniversiteye
geçiş sınavı "Tevcihi" bugün yerel
saatle saat 09.00'da başladı ve 18
gün devam edecek. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'ne
düzenlediği saldırılarda en az 15
bin 694’ü çocuk, 10 bin 279'u
kadın olmak üzere 37 bin 551 Fi-
listinli öldü, 85 bin 911 kişi yara-
landı. Enkaz altında halen binlerce
ölü olduğu bildirilirken, halkın sı-
ğındığı hastane ve eğitim kurumları
hedef alınarak sivil altyapı da
tahrip ediliyor. lGAZZE-AA
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İsrailliler esir takası anlaşması ve Netanyahu’nun
istifası talepli gösterilerini bu hafta da sürdürdü

Avusturya'nın başkenti Viya-
na'da, 38 bine yakın Filis-
tinlinin ölümüne yol açan
İsrail'in Gazze'ye saldırıları
yürüyüşle protesto edildi.
Parlamento binası önünde
toplanan Filistin destekçileri,
Filistin bayraklarının yanı
sıra "Hemen ateşkes", "Soy-
kırıma son", "Gazze'ye öz-
gürlük" yazılı pankartlar ta-
şıdı. Gösteride konuşan Avus-
turyalı aktivist Martin We-
inberger, her cumartesi ol-
duğu gibi bu cumartesi de
Filistin’in sesini duyurmak
ve 260 gündür süren "soykı-
rıma" karşı durmak için par-

lamento önünde toplandık-
larını ifade etti. Weinberger,
İsrail’in Filistinlilere yönelik
saldırılarının derinleşerek de-
vam ettiğini, her geçen gün
kötüleşen durumu dünyanın
izlediğini söyledi. Batılı hü-
kümetlerin aksine halkların
Filistin'i desteklediğini, her
başkentte milyonlarca insa-
nın Gazze için sokaklara in-
diğine dikkati çeken Wein-
berger, bazı Batılı ülkelerin
de Filistin'i devlet olarak ta-
nıdığının altını çizdi. Wein-
berger, "İsraillilerin işgaline,
Filistinlilerin topraklarının
çalınmasına, soykırıma, de-

mokratik hakların sınırlan-
masına, insan haklarının ve
özgürlüklerin kısıtlanmasına
karşı yürütülen Filistin dire-

nişinin bir insanlık hakkı ol-
duğunu biliyoruz." dedi. Fi-
listinliler için eşitlik ve yaşam
imkanının elde edilmesi için

direnişin kaçınılmazlığına
dikkati çeken Weinberger,
"Çok açıkça ifade ediyoruz
ki apartheidın yaşam hakkı
yoktur. Sömürgeciliğin yaşam
hakkı yoktur. Soykırım hiçbir
şekilde var olamaz. Bu ne-
denle her ne olursa olsun
susmayacağız ve bu soykırımı
önlemek için gereken ne var-
sa yapmaya devam edeceğiz."
değerlendirmesinde bulundu.
Burada yapılan konuşmaların
ardından göstericiler, şehrin
önemli caddelerinden Rings-
trasse'yi trafiğe kapatarak,
Avrupa Birliği (AB) Evine yü-
rüdü. lVİYANA-AA

srail ordusunun
Gazzelilerden gü-
neye gitmelerini

istemeleri üzerine ailesiyle birlikte
göç yoluna düşen Rantisi 10 Ka-
sım 2023'te Netzarim ekseninde
İsrail askerleri tarafından alıko-
nuldu. İsrail basınında 18 Hazi-
ran'da çıkan haberlerde ise Ran-
tisi'nin alıkonulduktan bir hafta
sonra İsrail İç Güvenlik Teşkilatı
Şin-Bet'e (Şabak) bağlı bir so-
ruşturma merkezinde öldüğü id-
dia edildi. Başlarından geçenleri
AA muhabirine anlatan acılı aile,
doktor Rantisi'nin hangi koşullar
altında sorguya çekildiğini, ölü-
münün soruşturulmasını ve eğer
öldüyse de doktorun naaşını tes-
lim almayı istediğini belirtti.
Yeşil önlükle
hastaneden ayrıldı

İsrail ordusunun zorlamasıyla
Gazze'nin kuzeyinden güneye
doğru göç etmeye karar verdik-
lerini kaydeden Rantisi'nin eşi
Rende Misbah el-Hems, "Evden
çıktığımızda eşim, Gazze kentinde
yer alan Hasta Dostları Hastane-
sinde ameliyattaydı, üzerinde
yeşil önlükle hastaneden çıktı,
önlüğü kanlar içindeydi." dedi.
Eşi, kendisi, üç çocukları, kayın-
validesi ve görümcesiyle güneye
doğru yola çıktıklarını aktaran
Hems, Netzarim'e geldiklerinde

İsrail askerlerinden gördükleri
kötü muameleyi, "Çok kalaba-
lıktık, belki de 30 bin kişi göç
ediyordu. Durun dediler, durduk
ve bizi kameralarla çekmeye baş-
ladılar. Sonra yeşil önlüklü sen
bize doğru gel dediler, gitti, diz-
lerinin üstüne çök dediler, çöktü,
o esnada biz şok geçirmiş gibiydik.
Onu istediklerine inanamadık."
şeklinde anlattı. Eşinin askerler
tarafından alıkonmasının ardın-
dan ondan haber almaya çalış-
tıklarını arkadan gelenlere sor-
duklarını ama net bir bilgi ala-
madıklarını aktaran Hems, "Yü-

rümeye devam ettik ve Nusayrat'a
yaklaştığımızda kontrol noktasına
saldırı oldu dediler. Eşin belki o
saldırıda ölmüş ya da yaralan-
mıştır dediler. Bütün ambulanslar
Aksa Şehitleri Hastanesine gitti
dedikleri için oraya gittim, sor-
dum, aradığım vasıflarda kimse-
nin hastaneye getirilmediğini söy-
lediler." diye konuştu.
8 ay süren bekleyiş

"Refah'a ulaştıktan sonra asıl
sıkıntılarımız başladı. Babasız,
eşsiz, kardeşsiz kaldık. O (Rantisi)
bizim için her şeydi. Yokluk yol-

culuğumuz böylece başlamış
oldu. Her gün bir umutla bekle-
meye başladık." diyen Hems, Kı-
zılhaç'a ve yetkili makamlara
başvurduklarını ancak 8 ay bo-
yunca hiçbirinden bilgi alama-
dıklarını söyledi. Hems, "Kimi
şehit oldu diyor, kimi bilmiyoruz
diyor. Alıkonulduktan 1 hafta
sonra Şabak'ın sorgusu sırasında
öldü diyorlar. Kalp krizi geçirdi
diyorlar oysa ki eşimin hiçbir
rahatsızlığı yoktu. 53 yaşındaydı
ama sağlıklıydı." diyerek eşinin
ölümü üzerindeki sır perdesinin
aralanmasını istedi. Bütün dün-

yaya ve insan hakları örgütlerine
seslenen Hems, "Eşim öldü mü,
başına ne geldi, sorgu altınday-
ken hangi koşullardaydı, alıko-
nulduktan 1 hafta sonra öldüyse
nasıl öldü, bunu araştırsınlar. 8
aydır bana kimse bilgi vermedi,
8 ay sonra çıkıp öldü diyorlar.
Her esir grubu salıverildiğinde
bunlarla beraber belki o da salı-
verilir dedim ve 8 ay bekledim."
diye konuştu.
İsrail sağlık çalışanlarını
hedef alıyor

İsrail'in özellikle sağlık çalı-
şanlarını hedef aldığına dikkati
çeken Hems, "Tek bir soru sormak
istiyorum. Onları neden ceza-
landırıyorlar. Sağlık çalışanları
ne yaptı da bu şekilde cezalan-
dırılıyor. İsrail neden toplumun
bu kesimini kontrol altına almak
istiyor biri bize anlatsın. Bizim
şu an bu insanlara ihtiyacımız
var. Bu insanlar doktor olabilmek
ve ülkelerine faydalı olabilmek
için her türlü imkanı seferber
etti." dedi. Doktor Rantisi'nin
kızkardeşi Hena Muhammed
er-Rantisi de 8 aydır abisinden
haber almaya çalıştıklarını, ser-
best bırakılan esirlere sorduk-
larını ama net bilgi alamadık-
larını, ölüm haberini ise İsrail
basınından öğrendiklerini dile
getirdi. lHAN YUNUS-AA

İ Gazze Şeridi'nde geçen kasım ayında İsrail tarafından alıkonan ve
18 Haziran'da da öldüğü duyurulan doktor İyad er-Rantisi'nin aile-
si, doktorun şüpheli ölümünün soruşturulmasını talep ediyor.

İsrail’in alıkoyduğu Filistinli doktorun ailesi
şüpheli ölümünün soruşturulmasını istiyor
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Avusturya’da İsrail’in Gazze’ye saldırıları protesto edildi
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lmanya'da 14
Temmuz'a ka-
dar sürecek

EURO 2024, ikinci grup kar-
şılaşmaları sonunda bol gol-
lü geçen, çekişmeli ve he-
yecan kat sayısı yüksek maç-
larıyla sporseverlere futbol
şöleni sunmaya devam edi-
yor. Futbolun en büyük tut-
kulardan biri olduğu Al-
manya'da sahne alan Arda
Güler, Jamal Musiala, La-
mine Yamal, Jude Belling-
ham ve Florian Wirtz gibi
genç yıldızlar ise futbolse-
verlerin geleceğe umutla
bakmasını sağlayan perfor-
manslarıyla adlarından söz
ettiriyor.
Arda Güler en
güzel gollerden
birini attı

Oyun görüşü ve tekni-
ğiyle özlenen "klasik 10 nu-
maraları" hatırlatan milli ta-
kımın genç yıldızı Arda Gü-
ler, Gürcistan maçında kilidi
açan oyuncu oldu. Genç ya-
şına rağmen sorumluluk al-
maktan kaçmayan ve lider-
lik vasfıyla dikkati çeken
Arda'nın Gürcistan'a karşı
yaklaşık 25 metreden çok
sert bir vuruşla attığı gol,
grup maçlarının en iyileri
arasına girdi. Takımını 2-1
öne geçiren golü kaydettiği
Gürcistan maçının en iyi
oyuncusu seçilen Arda, dün-
yanın en iyi kulüplerinden
Real Madrid'in onu neden
tercih ettiğini bir kez daha
ispatladı. Milli futbolcu ay-
rıca 19 yaş 114 günlükken
attığı bu gol ile Avrupa Şam-
piyonası tarihinde çıktığı ilk
maçta gol atan en genç
oyuncu rekorunu Portekiz'in
yıldızı Cristiano Ronal-
do'nun elinden aldı.
Musiala'dan 2 gol

Pas yeteneği, oyun görüşü
ve fırsatçılığıyla dikkatleri
üzerine çeken Alman Jamal

Musiala, EURO 2024'te çık-
tığı ilk iki maçta 2 gol kay-
detti. Turnuvada yüksek pas
isabet oranıyla (yüzde 93,5)
mücadele eden Bayern Mü-
nih'in 21 yaşındaki futbol-
cusu, 2'de 2 yapan Alman-
ya'nın oynadığı İskoçya ve
Macaristan maçlarında birer
gol buldu. İskoçya maçının
en iyi oyuncusu da seçilen
Musiala, kendisine büyük
umutlar bağlayan Almanla-
rın beklentilerini boşa çı-
karmadı.
Wirtz parlamaya
devam ediyor

Alman futbolcu Florian
Wirtz, Bayer Leverkusen'da
geçirdiği başarılı sezonun
ardından EURO 2024'te or-
taya koyduğu performansla
da beğeni topladı. Hücum
bölgesinde büyük bir tehdit
haline gelen Wirtz, İskoç-
ya'ya attığı golle turnuva
ve Alman futbol tarihine
geçti. Wirtz, 21 yaş 42 gün-
lükken İskoçya'ya karşı bul-
duğu golle, turnuva tari-
hinde açılış golünü atan ve
Almanya adına Avrupa Şam-
piyonası'nda fileleri hava-

landıran en genç futbolcu
olmayı başardı.

Genç yaşına rağmen fi-
ziği, pas becerisi ve bitirici-
liğiyle komple bir oyuncu
görüntüsü çizen Jude Bel-
lingham, İngiltere Milli Ta-
kımı'nın en büyük kozu ola-
rak göze çarpıyor. İngiliz
taraftarlar, ilk iki maçta ser-
gilenen durağan futboldan
ötürü eleştiri oklarının he-
defi olan teknik direktör
Gareth Southgate'in "fren-
lediği" milli takımda büyük
ölçüde Bellingham'a bel bağ-
lamış durumda. Real Mad-
rid'in 20 yaşındaki yıldızı,
Sırbistan ile oynanan ilk
grup karşılaşmasında takı-
mına 1-0'lık galibiyeti geti-
ren golü kaydetti ve maçın
oyuncusu seçildi.
İspanyollar "genç
kanatlarıyla
uçuşta"

Grupta ilk iki maçını gol
yemeden kazanan İspanya,
Lamine Yamal ve Nico Wil-
liams gibi hızlı ve genç ka-
natlarıyla turnuvaya yüksek
irtifadan giriş yaptı. Sağ
kanatta Yamal ve sol ka-

natta Williams, bire birde
adam eksiltme becerileri
ve öngörülemeyen oyun
tarzlarıyla rakip savunma
oyuncularının korkulu rü-
yası haline geldi. Barcelona
ve İspanyol futbolunun bü-
yük umutlar bağladığı Ya-
mal, Hırvatistan'a karşı 3-
0 kazanılan maçta bir asist
yaptı ve etkili oyunuyla yıl-
dızlaştı. Yamal, 16 yaş 338
günlükken Hırvatistan'a
karşı mücadele ederek tur-
nuva tarihinde forma giyen
en genç futbolcu ünvanını
da kazandı. Maç boyu teh-
likeli hücum aksiyonlarının
içinde olan Athletic Bil-
bao'nun 21 yaşındaki fut-
bolcusu Williams ise İspan-
ya'nın İtalya'yı 1-0 ile geç-
tiği karşılaşmada ön plana
çıktı. İtalya'ya karşı bir topu
direkten dönen Williams,
rakip oyuncuları ve kaleyi
sürekli zorladığı perfor-
mansıyla maçın oyuncusu
ödülünü aldı.
Conceiçao,
Portekiz'e 
hayat verdi

Porto'nun 21 yaşındaki

futbolcusu Francisco Con-
ceiçao, ilk grup maçında
Portekiz'e hayat veren oyun-
cu oldu. Çekya maçının 90.
dakikasında oyuna giren
Conceiçao, 90+2. dakikada
bulduğu golle takımını 2-
1'lik galibiyete taşıdı.
Mikautadze,
Gürcistan'ın 
iki golünü attı

Fransa ekibi Metz'de ser-
gilediği skorer performansla
dikkatleri üzerine çeken Ge-
orges Mikautadze, EURO
2024'te attığı iki golle Gür-
cistan'ın en büyük kozu ol-
duğunu kanıtladı. Gürcistan
Milli Takımı'nın Avrupa
Şampiyonası tarihindeki ilk
iki golünü atan 23 yaşındaki
Mikautadze, Türkiye ve Çek-
ya ile oynanan karşılaşma-
larda birer kez fileleri ha-
valandırdı. Valencia'nın 23
yaşındaki file bekçisi Giorgi
Mamardashvili ise Gürcis-
tan'ın Çekya ile 1-1 berabere
kaldığı maçta kalesinde dev-
leşerek takımının puan al-
masını sağladı ve maçın
oyuncusu ödülüne layık gö-
rüldü. lHAMBURG-AA
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Kırıkkale'de ağlayarak başla-
dığı karatede Türkiye şampi-
yonluğuna ulaşan 13 yaşın-
daki milli sporcu Ömer Faruk
Yükselce, Avrupa ve dünya
şampiyonluğu hedefi için ça-
lışıyor. Kırıkkale Atak Spor
Kulübü sporcusu Yükselce, 5
yaşında başladığı karatede,
2022'de Sivas'ta düzenlenen
Türkiye Minikler ve Yıldızlar
Karate Şampiyonası'nda 50
kiloda altın madalya kazandı.
Yaşıyla hedeflerini de büyüten
Türkiye şampiyonu milli ka-
rateci Ömer Faruk, yeni şam-
piyonluklar için antrenörü
Muzaffer Mustafa Açıkgöz'le
çalışmalarını sürdürüyor. Or-
taokul öğrencisi Ömer Faruk
Yükselce, AA muhabirine yap-
tığı açıklamada, hocasının tav-
siyesi üzerine karateye başla-
dığını söyledi. Karateye 5 ya-

şında başladığını, antrenörüyle
çok emek verdiğini anlatan
Yükselce, "Türkiye şampiyon-
luğundan sonra Uluslararası
Marmara Cup Karate Turnu-
vası ile Balkan Şampiyonası'na
katıldık ancak yarı finalde son
saniyelerde maçı kaybettik.
Gelecek yıl Türkiye Şampi-
yonası var, orada birinci olup
tekrar Balkan Şampiyonası'na
katılmak istiyorum. İlerleyen
dönemde hedeflerim, Avrupa
ve dünya şampiyonu olmak.
Yaşım büyüdükçe hedeflerim
artacak." diye konuştu. An-
trenör Muzaffer Mustafa Açık-
göz de Ömer Faruk'un Kırık-
kale'nin milli sporcusu oldu-
ğunu ve Balkan Şampiyona-
sı'nda maçı son saniyelerde
verdiklerini anlattı. Ömer Fa-
ruk'la gelecek yıl düzenlenecek
Türkiye Şampiyonası'na ha-

zırlandıklarını ve yaşı gereği
yıldızlar kategorisinde yarış-
tığını aktaran Açıkgöz, şunları
kaydetti: "Yıldızlar kategori-
sinde en fazla Balkan Şampi-
yonası'na katılabiliyoruz. Önü-
müzde Anadolu Yıldızlar Ligi
maçı var, ardından da özel
bir turnuvaya katılmayı dü-
şünüyoruz. Haftada 3 gün
2'şer saat çalışmalarımıza de-
vam ediyoruz. Müsabakaya
katılacak sporcuların antren-
manları haftada 4 gün kon-
disyon, güç ve kuvvet şeklinde
oluyor. Ömer Faruk ilk ma-
çında yarı final yaparak bizi
beklentiye soktu ve sonraki
şampiyonaya daha iyi hazır-
landık. Daha iyi hazırlanarak
Türkiye şampiyonu olduk. İlk
hedefimiz Balkan derecesi
elde etmek, orada derece is-
tiyoruz." lKIRIKKALE-AA

İtalya’nın Hırvatistan’a
karşı şansı tutmuyor
2024 Avrupa Futbol Şam-
piyonası (EURO 2024) B
Grubu üçüncü maçında
bugün Hırvatistan ile İtalya
karşılaşacak. Almanya'nın
Leipzig şehriyle aynı adı
taşıyan statta oynanacak
karşılaşma, TSİ 22.00'de
başlayacak. Mücadeleyi
Hollandalı hakem Danny
Makkelie yönetecek. Mak-
kelie'nin yardımcılıklarını
Hessel Steegstra ve Jan
de Vries yapacak. Karşı-
laşmanın dördüncü hake-
mi ise Serdar Gözübüyük
olacak. Hırvatistan ile İtal-
ya, tarihlerinde 10. kez
karşılaşacak. Geride kalan
9 maçta Hırvatistan 3, İtal-
ya bir kez kazandı. Arala-
rındaki 5 müsabaka ise
beraberlikle bitti. İki takım
da rakip kalelere 10'ar gol
attı. Eşleşmede son 3 maç
beraberlikle sona erdi. İtal-
ya, tek galibiyetini 1942'de
oynanan hazırlık maçında
rakibini 4-0 yenerek elde
etti. İspanya'nın lider ola-
rak son 16 turunu garan-
tilediği B Grubu'nda İtal-
ya'nın Hırvatistan'a karşı

alacağı bir puan, son 16
turu için yetecek. İlk maçta
Arnavutluk'u 2-1 yenen,
ikinci karşılaşmada ise İs-
panya'ya 1-0 kaybeden
İtalya, grupta 3 puanla
ikinci sırada yer alıyor.
İtalyanlar, Hırvatlara ye-
nilmezse ikinci olarak son
16 turuna yükselecek. Maçı
Hırvatların kazanması, Ar-
navutluk'un da İspanya'yı
yenmesi durumunda ise
İtalya turnuvaya veda ede-
cek. İlk iki maçtan bir puan
alabilen Hırvatistan'ın grup-
tan çıkabilmek için galip
gelmesi gerekiyor. Grupta
İspanya'ya 3-0 kaybeden ve
Arnavutluk ile 2-2 berabere
kalan Hırvatlar, bir puanla
son sırada bulunuyor. Hır-
vatistan, İtalya'yı yenmesi
ve İspanya'nın Arnavutluk'a
kaybetmemesi halinde ikin-
ci sırayı alarak son 16 tu-
runa kalacak. Son maçı Ar-
navutluk'un da kazanması
durumunda ikinci ve üçün-
cü sırayı alacak takımları
belirlemek için sırasıyla ave-
raj, atılan gol ve kartlara
bakılacak. lLEİPZİG-AA

Ağlayarak karateye başlayan Ömer
Faruk, tatamiden şampiyonlukla çıktı

Milli yüzücü Hüseyin Emre
Sakçı, Avrupa şampiyonu oldu

Trabzonspor'da yardımcı antrenör Egemen Kork-
maz, yeni sezonda teknik direktör Abdullah
Avcı'nın ekibinde olmayacak. Egemen Korkmaz,
yaptığı yazılı açıklamada, futbolcu olarak da
görev alma şansı bulduğu Trabzonspor Kulü-
bü'ndeki antrenörlük görevinden gelecekteki
hedefleri doğrultusunda ayrıldığını, bundan
sonraki kariyer hedefinin teknik direktörlük
olacağını belirtti. Teknik direktör Abdullah Avcı
ve Trabzonspor'a teşekkür eden Korkmaz, "Bu
yolculukta bana sonuna kadar destek olan ve
katkı sağlayan başta teknik direktörümüz Ab-
dullah Avcı olmak üzere tüm teknik heyetimize
ve Trabzonspor Kulübüne en içten teşekkürlerimi
sunarım. Onların rehberliği ve desteği olmadan
bu noktaya gelmem mümkün olamazdı." ifa-
delerini kullandı. Korkmaz, ayrıca şunları kay-
detti: "Futbol tutkum ve çalışma azmimle
bundan sonraki görevimde başarılı olmayı he-
defliyorum. Trabzonspor, bana hem profesyonel
hem de kişisel anlamda çok büyük katkılar
sağladı. Son olarak Trabzonspor camiasına ve
taraftarlarımıza da teşekkür etmek isterim. On-
ların desteği ve sevgisi, her zaman yanımda
hissettiğim bir güç kaynağı oldu. Bu büyük ca-
miaya ve değerli teknik direktörümüz Abdullah
Avcı'ya başarılar diliyorum." lTRABZON-AA

Sırbistan'da devam eden Su Sporları Avrupa
Şampiyonası'nda milli yüzücü Hüseyin Emre
Sakçı, 50 metre kurbağalamada altın madalya
elde etti. Türkiye Yüzme Federasyonundan ya-
pılan açıklamaya göre, başkent Belgrad'daki
Milan Gale Muskatirovic Spor Salonu'nda dü-
zenlenen organizasyonda Hüseyin Emre Sakçı,
50 metre kurbağalama finalinde yer aldı. Finali
26.92'lik derecesiyle birinci sırada bitiren Fe-
nerbahçeli milli yüzücü, Avrupa şampiyonu
oldu. Öte yandan aynı stilde finalde yer alan
Nusrat Allahverdi, 27.35'lik derecesiyle 17-18
yaş altı Türkiye rekorunu kırarak 6. oldu.
Erkekler 200 metre kelebekte ise Polat Uzer
Turnalı, 1.56.55'le Avrupa 6'ncısı olarak finali
tamamladı. Gençlik ve Spor Bakanı Osman
Aşkın Bak, Su Sporları Avrupa Şampiyonası'nda
50 metre kurbağalamada altın madalya kazanan
milli yüzücü Hüseyin Emre Sakçı'yı tebrik etti.
Bakan Bak, yayımladığı kutlama mesajında,
Sırbistan'ın başkenti Belgrad'da altın madalya
kazanan milli sporcunun tarihi bir başarı elde
ettiğini belirterek, şu ifadeleri kullandı: "50
metre kurbağalamada 26.92'lik derecesiyle altın
madalya kazanan milli yüzücü Emre Sakçı'yı ve
bu başarıda emeği olan herkesi tebrik ediyorum.
Sporcularımız Avrupa Şampiyonası'nda elde et-
tikleri başarılarla göğsümüzü kabartmaya devam
ediyor. Tüm milli sporcularımıza başarılarının
devamını diliyorum." lANKARA-AA
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Trabzonspor’da Egemen
Korkmaz teknik ekipten
ayrıldığını duyurdu
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2024 Avrupa Futbol Şampiyonası'nda (EURO 2024) forma giyen genç oyuncular, şu ana kadar
ortaya koydukları performans, liderlik özellikleri ve attıkları gollerle turnuvaya damga vurdu.

Gençlerin parladığı turnuva: EURO 2024
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Bir perçem saç düştü gö-
zümün önüne. Baktım be-
yaz, baktım gri en nihayet
bir iki tel siyah…
Dedim Allah’ım bunlar

benim saçlarım mı? İçim-
den geçen daha kulağıma
varmadan  öteden  beri
seslendi Cahit’im, “ Benim
mi  Allah’ım  bu  çizgili
yüz?”…
Aman Ya Rabbi,  onun

da yazılmışı var. Saçlarımın
beyazlamasına bile tek ba-
şıma, kendi cümlelerimle
dırlanamayacak mıyım?
Bir durun mübârekler!

Bir lafı da biz söyleyelim!
Sanki söylenecek her şeyi,
bir de pişkin pişkin
en güzel haliyle söyle-

miş  gibiler…  Onca  şiir,
onca  hikâye,  onca  ro-
man... Yapılır mı bu bize?
Okumaya yetişemiyoruz;
ezberleyen yanlarımız yo-
ruldu aklımızda tutmaya
çalışırken. Anlatırken ise
dönüp sizin lafları topla-
yıp sonra yan yana koya-
bilirsek ne âlâ!
Ortaokul,  lise  çağla-

rımda kendi çapımda ko-
mik bir çocuktum. Ya da

ben kendimle çok eğlen-
diğim için şimdi öyle dü-
şünüyorum…  Neyse…
Bir gün aklıma “Dünyada
yapılan son espri ne olur?
Acaba bir gün espriler bi-
ter mi?” sorusu geliverdi.
Ürperdim düşüncemden.
“Yok  canım,  en  kötü  gi-
derayak  yine  biri  bişey
patlatır herhalde.” dedim.
Ya gerçekten biterse ve o
son gün gelene kadar in-
sanlar  esprisiz  yaşarsa,
ya sonra espri denen şey
hepten unutulur da öööy-
le ölü gibi donuk  surat-
larla gezip onu da yaşa-
mak sanarlarsa!.. Düşün-
memeye  çalıştım  daha
fazla. Duanın ipine sarıl-
dım  hemen,  “  Allah’ım
sen koru bizi!”
Durup durup güleme-

diğim, gülünecek şey bul-
makta ustalığımı yitirdi-
ğim şu çağlarımda
yazıların çizilerin iple-

rini  dualara,  sonra  tüm
ipleri kafama-koluma-di-
lime  ve  sair  azalarıma
düğleyip  sağa  sola  bakı-
nıyorum.  Bu  adamların
kıymetini bilmek lazım di-

yorum. Hayatın zorlukla-
rını onlar da yaşadı. Onlar
da yoruldu. Her şeye rağ-
men billur  gibi  cümleler
kurdular,  şiirler  yazdılar,
hikâyeler, yetmedi roman-
lar… RomanLAR!..
Varmış  ki  vermişler!

Zengin  ruhlardan  nice
eserler  çıkıp  hayatımıza
karışmış. Hatta okudukça
bizim  olmuşlar,  kodları-
mıza, bakış açımıza, söz-
cük dağarcığımıza yerleş-
mişler. İyi ki de yazmışlar.
Vazgeçtim  baştaki  site-
mimden.  İyi  ki  yazmış-
lar!
Sonra gün gelecek, ne

gri ne siyah! Yekpare be-
yaz… Kısmet olsa da, tüm
renkler  gözümüzde  be-
yaza  dönüp,  son  sözü
duyma vakti gelene kadar
biraz  daha  okuyabilsek.
Bak  şimdi,  yine  geldi

şu hınzır! Dursa şaşardım.
Neyse birkaç gün de buna
ürperir  sonra  unuturum
nasılsa… Nihayet,  onun
da yazılmışı var bize gizli
bir kaderde.
Acaba en son ne oku-

yacağım?!.

Serin bir bahar sabahı Moda’
dan teşrifatçı vapuru ile nefs-i
İstanbul’ a geçmek için evden
çıktığımda,  bu  kadar  beklen-
medik  bir  seyahat  olacağını
hiç  düşünmemiştim.  Önce,
meşhur kuru kahveciden kah-
vemi alıp Cağaloğlu yokuşun-
daki yayınevlerine, oradan da
Beyazıt Çınaraltı’ nda sahaf ar-
kadaşımın yanına gitmek vardı
aklımda. Ancak  iskelede gör-
düğüm manzara karşısında ne
yapacağımı bilemedim.

Sadece ben değil hiçbir İs-
tanbullunun böyle bir şey gör-
mediği üzerine yemin edebili-
rim. İstanbul boğazı kurumuş,
sular çekilmiş…

Hayret, şaşkınlık ve korku,
seyrediyordum manzarayı.

İlk şaşkınlığımı attıktan son-
ra  boğazın  sularının  yerine,
Şehr-i Şahanenin sular altında
kalan  saklı  tarihinin  izlerine
baktığımı fark ettim.

Batık gemiler yüzünden gör-
düklerimi  tam  olarak  algıla-
makta zorlanıyordum.

Lash  Leyter  (1992)  batığı,
hemen yanında Mehmet Mete
(1986). Haydarpaşa’  dan  Ta-
rabya’ ya irili ufaklı sayabildi-
ğim 11 batık gemi. (Denizatı,
Çeliktrans, Lok Parbha, Rabu-
nion 18, Mehmet Mete, Lash

Leyter, Kemal Kefeli, Pl1, Belize,
Berrak S, İndependenta) Hatalı
park etmiş araba gibiydiler.

Araba dedim de aklıma gel-
di. Şu ileride Cankurtaran sa-
hilinden savrulmuş araç Kraliçe
Victoria’ nin Osmanlı Padişahı
Abdulaziz’ e Osmanlıda açılan
ilk Anglikan kilisesi (Kırım ki-
lisesi) için ziyarete geldiğinde
hediye ettiği araba değil mi?

Sonrasında “gavur icadı” de-
nilerek -aslında dönemin siyasi
dalgalanmaları sebebi ile- de-
nize atılmıştı.

Biraz zorlandım ama suların
terk ettiği yerlere  inmeye ce-
saret edebildim.

Arabaya  doğru  yürürken,
kenarı  gümüş  simlerle  kaplı
bir mehtap kayığının yanında
buldum kendimi. Hayalimde,
dolunayın  yakamoz  oyunları
ile raks eden sandalda tef, ud
ve kanun eşliğinde Deniz Kızı
Eftelya’ nın sesini dinledim.

En gaddar kalplere bile sızı
bırakacak hikayeleri ile, önüme
serpilmiş  köpek  kemiklerine
takıldı gözlerim. Edmondo De
Amicis’  in  İstanbul  adlı  kita-
bında “Türklerin köpekleri ne
kadar sevip koruduğunu bütün
dünya  bilir.  Bunu  Kuran’  ın
hayvanlara  karşı  da  olmasını
emrettiği  merhamet  hissiyle

mi,  yoksa  köpeklerin de bazı
kuşlar gibi uğurlu olduklarını
sandıkları için mi yaptıklarını
anlamadım;  belki  Peygamber
köpekleri  sevdiği,  belki  mu-
kaddes tarihleri bu hayvanlar-
dan bahsettiği için…”

kelimeleri  ile  anlattığı  İs-
tanbul’ un simgelerindendi so-
kak  köpekleri.  Ama  toplanıp
taş yığını gibi üst üste hayırsız
adaya  atıldılar.  (1910  yılı  ve
maalesef 80.000 köpek)

Sonradan geri getirseler de
nafile. En vefalı dostlarına bunu
reva gördü İstanbullular.

İşte bu sebeple bir çok vic-
dan, adadan çaresiz ulumalar
boğaza  doğru  yankılanırken
açlık ve ızdırapla ölüm bekleyen
köpeklerin ahı yüzünden çık-
tığını düşünür, 1910 Çırağan,
1911 Moda yangınlarının…

Yönümü yukarı çevirmiştim
ki önüme tahta yığınları çıktı.
Gemileri kavisli bir açıyla sıra
sıra  dizip  bu  tahtaların  üze-
rinde  geçmeye  çalışmıştı  bo-
ğazı,  Mardonius  komutasın-

daki  Pers  ordusu.  İstinye  ta-
rafında inşa etmişlerdi bu köp-
rüyü  ve  bir  rivayete  göre  –
Nargile közü ile kül olan- tarihi
Büyükdere Çınarı’ nın olduğu
bölgede de ordu geçici karar-
gahını kurmuştu.

Biraz uzakta Haliç girişinde
batık bir balıkçı teknesinin et-
rafındaki  zincirler  dikkatimi
çekti. Bunlar Bizans tarafından
şehri korumak için Haliç – Ga-
lata arasına çekilen zincirlerin
parçaları idi. Sadece Sultan Fa-
tih aşabilmişti bu zincirleri, ka-
radan gemileri  yürüterek. Bu
devasa zincirleri, Osman Hamdi
Bey tarafından kurulan ilk mo-
dern  müzemiz,  İstanbul  Ar-
keoloji müzesinin ikinci katında
görmüştüm.  İşte  şimdi  koca
bir yığın orada duruyordu.
Rabunion batığının yanın-

da,  köprü  yapımında  vefat
eden  işçilerin  ceplerinden
dökülen bozuk paralar vardı.
O  paraları  kazanmak  için
Anadolu’ dan gelip geri dö-
nememişlerdi. Ölümleri bile,

sadece birkaç satır haber ola-
bilmişti, bir gazetenin üçüncü
sayfasında.  Boğazın  anıla-
rında onlarda vardı.

Boğaziçinin akıntısı da meş-
hurdu. Karadeniz ile arasındaki
bir  metrelik  yükseklik  farkı
sebebi ile üst akıntısı Marmara
Denizine  doğru  oldukça  sü-
rükleyici olurdu. Evliye Çelebi
seyahatnamesinde  “İskender’
in bütün bilginleri; “Allah mü-
barek eyleye, Allah’ ın ilhamı
ile en güzel plan bu ola” diye-
rek karar verdiler. Derhal bil-
ginler, hocalar ve mühendisler,
Karadeniz ile Akdeniz’ in yük-
sekliğini ölçtüler.

Karadeniz  daha  yüksek
idi… olarak bahseder bu ko-
nuda. (Bu arada planı merak
edenler seyahatnamenin 1. cil-
dini okumalı!) Isı ve tuz farkı
da  alt  akıntıyı  kuzeye  doğru
yönlendirirdi. Bu sebeple bo-
ğazın  yaramaz  suları  sürekli
bir  güreş  halinde  döner  du-
rurdu.  Bu  güreşin  uğultusu
ise suyun üstünden çok altında

olurdu. Çekilen sular bu uğul-
tuyu  son verdi doğal olarak.

Üsküdar  Sarayburnu  ara-
sında Boğaziçi kucaklayan dört
(Aziz Mahmud Hüdayi, Yahya
Efendi, Telli Baba, Yuşa Haz-
retleri) koruyucusundan, man-
evi  ışığından  biri  olan  Aziz
Mahmud Hüdayi Hazretlerinin
anısına, Hüdayi yolunun hu-
zuruna kaptırdım kendimi. En
çetin  rüzgarlarda  bile  deniz-
ciler için bir selamet yolu ola-
rak bilinirdi burası. Bu güven-
ceden  ötürü  Marmaray’  da,
tam bu yolun altına yapılmıştı
işte.  Rivayet  odur  ki;  Sulta-
nahmed  Camii  inşaatı  bitip
açılma vakti gelmişti.

Açılışta bulunması için Aziz
Mahmud  Hüdayi  Hazretleri
dâvet edildi. O gün deniz çok
dalgalıydı. Bu sebeple kayık-
çılar, açılmaya cesaret edemi-
yorlardı. Aziz Mahmud Hüdayi
Hazretleri, Üsküdar iskelesin-
den kendi kayığı ile Bismillah
diyerek Sarayburnu’na doğru
yol aldı. Keramettir ki, kayığın
yanlarından  deniz  süt  liman
oluyor, dalgalar kayığa hiç etki
etmiyordu. Bu keramet yolu,
özellikle balıkçılar tarafından
bugüne  kadar  kullanılmıştı.
Ben de  bu  yolu  kullanıp Sa-
rayburnu’ ndan yukarı çıktım.
Sahilde Sarayburnu deniz fe-
nerine sırtıma dayayıp boğaza
baktığımda,  İstanbul’  un  hi-
kayelerinin nüvesini gördüğü-
mü duyumsadım. Dönüş  yo-
lunda kim bilir hangi hikayeler
ile karşılaşacaktım…
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Politikası -II-
Evde kadınların üzerinde

çok fazla yük fazla var. Ancak
maalesef hem dışarıda öğret-
menlik, memurluk veya diğer
işlerde hem de evde çocuk, ça-
maşır, ütü, ev işlerinde çalışan
kadınların yükü ikiye katlan-
mış durumdadır. sonuçta yor-
gun düşüp ve mutsuz olan an-
neler, strese girip acısını eşin-
den veya çevresinden çıkarı-
yor. Tabi ki bütün bunların tek
sorumlusu kadınlar değil. Ha-
yat pahalılığı veya psikolojik
baskı ile sanki eşlerin ikisinin
de çalışmak zorunda algısının
oluşturulması masumane değil
bilinçli bir planlamadır.  

Gerekirse kadın da çalışabi-
lir ama evini ve evladını önce-
leyerek çalışma saatleri ve
şartları ayarlanabilir. Ancak
Kadının alanı ve branşı olsun
olmasın her yerde çalıştırılma-
sı, bir satış ve pazarlama objesi
olarak ileri sürülmesi, onların
olması ve alması gereken rolle-
rini ihmal etmelerine sebep ol-
maktadır. Kadınlar, çok naif,
kırılgan yapıda yaratılmış ol-
duğu için güç ve fıtratlarına
uygun olmayan erkeklerin ya-
pabileceği işlerde çalıştırılması
onları yoruyor ve yıpratıyor.  

Sözüm ona Aileyi korumak
için yapılan yanlış uygulama-
lar yerine çalışan annelerin
evine, yuvasına sahip çıkması
için ev hanımı annelere teşvik
verilmesini şiddetle tavsiye
ediyoruz. Aile Bakanlığının
görevi aileyi korumak iken bu
tür uygulamalar aileyi parçala-
maktan başka bir işe yaramı-
yor. Kadının ekonomik özgür-
lüğünü kazanmak veya kadını
erkekten korumak adına yapı-
lan kanunlar, bu sefer erkeği
mağdur ederek başka bir sos-
yal yaralar açıyor. 

Tezhip sanatkârı Prof. Dr.
Çiçek Derman, üç erkek evla-
dını büyütmek için 20 yıllık
kariyerine ara vermesinin ne-
denini şöyle açıklar; “Siz anne

olunca esas işiniz başlıyor. Do-
ğumdan sonradır annelik. Ço-
cuğun bilhassa o ilk yedi sene
şahsiyetini, hamurunu ihlasla
yoğurmalı. Hele İstanbul gibi
yerlerde, Türkçeleri, terbiyele-
ri, haram-helal, günah-sevap
bunları aynı tezhip yapar gibi
legolarla ev yaparken işledim.
İleride çocukların çocukluğuna
döneyim de yapamadığım an-
neliği yapayım deme şansınız
yok. Daha sonra dönüşü yok.
Hâlbuki geç de olsa unvan da
geliyor, çok şükür mevki de ge-
liyor. Ama anneliğe dönmek
mümkün değil”. 

Şu anda evlilikteki en büyük
kırılma sebeplerinden birisi ça-
lışan eşlerin çocuklarına ve bir-
birlerine zaman ayıramaması-
dır. Eşlerin birbirlerini ihmal
etmesiyle aralarında soğukluk-
lar ve ailede çatışmalar başlı-
yor. Çocuklar bu arada hara
güre büyüyorlar. Böyle durum-
larda çocuğun babayla geçire-
ceği zaman çok önemlidir. Bir-
çok kişi keşke çocuklarıma bi-
raz daha zaman ayırabilsey-
dim diye ileride pişman oluyor.  

Tabi ebeveynlik ve ev geçin-

dirmek gibi sorumluklar sadece
kadına veya erkeğe ait değildir.
Bütün sorumluluklara erkek ve
kadının fıtratlarına ve yaratılış-
larına uygun işbirliği içinde be-
raber dahil olması en güzelidir.
Erkeğin, hanımının yapamadığı
/ yetişemediği işlerde ona yar-
dım etmesi, gerekiyorsa dışar-
dan yardım almasını sağlaması
İslam ahlakındandır. 

Aile üzerine yazdığım ilk
makalede Ailenin önemi, ikin-
cisinde Aile hayatımızdaki ek-
siklerimiz üzerine kafa yorma-
ya çalıştım. Üçüncü makale-
mizde de Aile Birliğimizi Koru-
mak Yolunda alınması gereken
önlemleri ve yapmamız gere-
kenleri yazmaya gayret ettim.
Bu makalemizde “Ev hanımlı-
ğının meslek haline getirilmesi
ya da kadının evde çalışması
ve kadın istihdamı” üzerinde
durmaya çalıştım. 

Mutlu yuvalar dileğiyle. Ka-
lın sağlıcakla.  
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